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 معاون آموزشى وزارت علوم

پليس هاى قلابى موادفروش هاى اينترنتى را سركيسه مى كردندكنكور تا چهار سال آينده حذف نخواهد شد

زلزله كرمانشاه سطح آب 
«درياچه اروميه» را بالا آورد

ايسنا: يك استاد دانشگاه با اشــاره به بالا آمدن 
ســطح آب درياچه اروميه و برخى از رودخانه ها و 
منابع آبى در پى زلزله 7,3 ريشترى كرمانشاه گفت: 
مشاهدات عينى و ماهواره اى نشان از اين دارد كه 

زلزله تغييراتى را در منابع آبى ايجاد كرده است.
دكتر حســين بنكدارى در اولين نشست علمى 
«زلزله، مديريت بحــران، دورنمــاى آينده» با 
بيان اينكه با بررســى هاى صورت گرفته بيشتر 
رودخانه ها، چشــمه ها و منابع آبــى قرار گرفته 
در فاصله 300 كيلومترى كانــون زلزله افزايش 
سطح داشــته اند، گفت: بررسى هاى كارشناسى 
صورت گرفته نشان از اين دارد كه حتى افزايش 
سطح آب در درياچه اروميه هم پس ازاين زلزله 
رخ داده اســت. بنكدارى افزود: چون آب بالانس 
دارد، غيرممكن است زلزله باعث افزايش ميزان 
منابع آبى شده باشد و تنها باعث شده آب از جايى 
به جاى ديگر برود، بنابراين پرآب شدن چشمه ها 
و منابع آبى اصلاً خبر خوشى نيست، چراكه قطعاً 
وقتى آب رودخانه اى بيشتر شده رودخانه ديگرى 

كم آب تر شده است.

اپل   واچ جان يكى از كاربران را 
نجات داد

آى تى رسان: از زمان عرضه اپل  واچ و قابليت هايى 
كه اين گجت براى مراقبت از سلامت كاربران خود 
به ارمغان آورد، داســتان هاى زيــادى در خصوص 
چگونگى نجات جان كاربران توســط اين دستگاه 
منتشر شــده اســت. در يكى از اين گزارش ها كه 
به تازگى توســط ۹to۵Mac منتشر شده، يك بار 
ديگر شاهد داستانى از اين جنس هستيم. شخصى 
به نام Scott Killian، قبل از رسيدن به 50 سالگى 
آزمايش هــاى لازم را انجام داده بود تا از ســلامت 
جسمى خود مطمئن شــود. نتايج اين آزمايش ها 
حكايت از ســالم بودن وى داشــتند و خيال او را 
بابت وضعيت سلامتش راحت كرده بودند. اما يك 
شــب كه وى خوابيده بــود، اپل واچ به او هشــدار 
مى دهد. كيليان سوء هاضمه خفيفى نيز داشته كه 
از نشانه هاى حمله قلبى بالقوه است و به همين دليل 
خود را مجاب كرده تا به بيمارستان مراجعه كند. نوار 
قلبى وى كاملاً طبيعى بوده، اما اپل  واچ همچنان به 
هشدارهاى نامرتب بودن ضربان قبل ادامه مى داده 
است. اين مســئله تنها پس از انجام آزمايش خون 
مشخص شده و نشــان داده آنزيم هاى موجود در 
خون وى حكايت از حمله قلبى قريب الوقوعى دارند. 
كيليان در همين خصوص بيان كرده كه جراح وى 
گفته است اگر به خواب مى رفتى، احتمالاً ديگر بيدار 

نمى شدى و در خواب مى مردى.

تأثير مثبت ورزش در پيشگيرى از آرتريت
ترجمه/ مريم ســادات كاظمى: انجام تمرين هاى ورزشى منظم در 
خانم هاى ميانسال، موجب تقويت مفاصل شده و از بروز آرتريت ( التهاب 
مفاصل) در سالمندى پيشگيرى مى كند.  پژوهشگران دانشگاه كاليفرنيا 
سانفرانسيسكو و ترينيتى دوبلين، ارتباط بين شاخص توده بدنى، يائسگى 
و درمان هاى هورمونى را با ورزش و علائم ناراحتى هاى مفصلى در 6661 
خانم طى سال هاى 1998 تا 2010 به طور متناوب هر سه سال بررسى 
كردند.  نتايج نشان داد افرادى كه به طور منظم ورزش نمى كنند، با احتمال 
جدى تر ابتلا به ناراحتى هاى مفصلى روبه رو هستند. همچنين پژوهشگران 
متوجه شدند كه اين خطر به طور قابل توجهى در خانم هاى چاق بيشتر 
است.  تحرك كافى و ورزش در حد متوسط از سنين جوانى تأثير مطلوبى 
در پيشگيرى از آرتريت در دوران ســالمندى دارد.  نتايج اين پژوهش در 

نشريه پزشكى Arthritis Care & Reserch به چاپ رسيد.

براى مقابله با آلودگى هوا
شير و مايعات بخوريد

زندگى: پايدارى آلودگى هوا در كلانشهرها، شرايط را به مرحله هشدار رسانده 
است. تعطيلى مدارس تبريز و اروميه در روزهاى گذشته، تعطيلى زنگ ورزش 
مدارس در تهران و هشدارهاى مربوط به آلودگى هوا در ديگر كلانشهرها زنگ 
خطر را براى بيمارى هاى مرتبط با اين پديده به صدا درآورده است. معاون 
فنى و عملياتى اورژانس 
تهران در ايــن باره گفت: 
با افزايش آلودگى هواى 
تهران، اورژانس نيز تدابير 
ويژه اى بــراى افرادى كه 
دچار مشــكلات تنفسى 
مى شوند، در نظر گرفته 
است. دكتر رضا معتمدى 
افزود: علاوه بر 192 نقطه 
از شهر تهران كه موتورلانس هاى اورژانس در آن مستقر هستند، 8 دستگاه 
آمبولانس و اتوبوس آمبولانس در ميدان هاى اصلى شهر مستقر شده اند.بنابر 
اعلام وب دا، معاون فنى و عملياتى اورژانس تهران به مردم بخصوص بيماران 
پرخطر و افراد مسن توصيه كرد كه ضمن كاهش رفت و آمد بى مورد در سطح 
شهر،  بايد حتماً از مايعاتى مانند شير اســتفاده كنند. معتمدى يادآور شد: 
استفاده از ماسك هاى استاندارد مانند ماسك نمونه N۹۵ نيز مى تواند در 

كاهش مشكلات تنفسى شهروندان كمك كند.

علم   چارسوى 

فناورى

كلينيك سلامت

زيست بومارتباطات و اطلاعات

زندگى: مركز ملى ذخاير ژنتيكى و زيستى ايران سه گونه قارچ مقاوم به شورى 
را شناسايى كرد كه اين امر امكان توليد ارقام تراريخته مقاوم به شورى را فراهم 
مى كند. به گزارش مركز اطلاعات بيوتكنولوژى، رئيس مركز ملى ذخاير ژنتيكى 
و زيستى ايران با اشاره به امكان انتقال ژن هاى مقاومت به شورى به ارقام زراعى 
گفت: شايد در آينده نيازمند انواعى از محصولات كشاورزى [تراريخته] باشيم كه 
با روش هاى بيوتكنولوژى توانايى رشد در شرايط كم آبى و شورى را داشته باشند.
دكتر فاضلى گفت: جالب توجه اســت كه انواعى از ميكروارگانيســم ها با روابط 
متقابلى كه با برخى گياهان دارند سبب ايجاد و يا افزايش توانايى رشد آن گياهان 

در شرايط شورى و كم آبى مى شوند، بنابراين مى توانند با استفاده از ابزارهاى مختلف زيست فناورى براى توليد محصولات كشاورزى 
مقاوم به خشكسالى و شورى مورد استفاده قرار گيرند. گروه بسيار مهمى از اين نوع ميكروارگانيسم ها، قارچ هاى رشته اى هستند 

كه بسيارى از آنها مقاومت بالايى نسبت به كم آبى و شورى دارند. 

كشف قارچ هاى داراى ژن مقاوم به شورى در ايران  
 

فارس: با توســعه اينترنت موبايل مودم هاى همراه به ابزارى پراستفاده تبديل 
شده اند و فروش اين محصولات توسط اپراتورهاى تلفن همراه نيز رايج شده است. 
اما در حالى كــه برندهاى مطرح متعددى مودم همــراه توليد و عرضه مى كنند 
برخى اپراتورها اقدام به فروش كالاهاى بى نام و نشان مى كنند كه مشتركان را 
به دردسر مى اندازد. اشكال فنى، نبود باترى يدكى و نداشتن امكانات نرم افزارى 
از جمله مشكلات اين كالاها براى خريداران اســت.  براى مثال آداپتور و باترى 
شامل گارانتى نمى شود و درباره برخى مدل ها باترى در نمايندگى تعميرات يافت 
نمى شود كه در نتيجه مودم بى استفاده خواهد شد. برخى از مودم هايى كه توسط 

اپراتورها به فروش مى رسند كيفيت پايين و امكانات كمى دارند؛ اين محصولات حتى نام شركت سازنده را ندارند كه مشترك بتواند 
براى آن ها نرم افزار شركت را دانلود كند. بهتر است خريداران هنگام خريد مودم هاى همراه از اپراتور حتما با دقت مشخصات مودم 

را بررسى كنند و ترجيحا از برندهاى شناخته شده خريد كنند تا دچار مشكلات بعدى نشوند.

فروش مودم هاى بى نام و نشان توسط اپراتورها

 زندگى/ محمود مصدق     بيمه بدنه خودرو 
چندان در ايران مورد استقبال مردم قرار نگرفته 
اســت. در واقع طبق آخرين آمار رسمى منتشر 
شده در سال 94 از 20 ميليون بيمه نامه شخص ثالث صادر 
شــده تنها 3 ميليون بيمه بدنه فروخته شــده است. اين در 
حالى اســت كه اين بيمه با توجــه به ويژگى هاى مثبتى كه 
براى خريداران دارد، يكى از پركاربردترين بيمه هاى بازرگانى 
در دنياســت. با اين همه پرســش اينجاست كه چرا و به چه 
دلايلى، بســيارى از صاحبان خودروها در كشور تمايلى براى 

استفاده از بيمه بدنه ندارند؟
* پول ندارم اتوبوسم را بيمه بدنه كنم

محمد رسولى، مالك يك دستگاه اتوبوس خط تهران - گرگان كه 
هنوز خودروى خود را بيمه بدنه نكرده است، علت اين موضوع را 
درآمد مالى پايين و هزينه بالاى خريد بيمه بدنه خودرو مى خواند 
و به خبرنگار ما مى گويد: اگرچه اين بيمــه علاوه بر تصادفات، 
حوادثى ديگرى كه براى خودرو اتفاق مى افتد؛ مثل ســرقت، 
آتش سوزى و... را تحت پوشش قرار مى دهد و به همين دليل بيمه 
مفيدى محسوب مى شود، اما وقتى درآمدى كه از راه مسافركشى 
بدست مى آورم، كم است؛ به طورى كه به زور اقساط ماهيانه را 
مى دهم، چگونه مى توانم اتوبوســم را بيمه بدنه كنم ؟ يعنى با 
وجود اينكه دلم مى خواهد تنها منبع درآمدم را بيمه بدنه كنم، 
اما فعلاً اين امكان برايم وجود ندارد.  وى با اشاره به اين حداقل 
نيمى از اتوبوس هاى فعال در پايانه مسافربرى شرق تهران، داراى 
بيمه نامه بدنه خودرو نيستند، مى افزايد: جداى از درآمد مالى 
كم، نرخ بيمه بدنه خودرو گران است؛ مثلاً بيمه بدنه يك دستگاه 
اتوبوس براى مالك حداقل 5 تا 6 ميليون تومان تمام مى شود كه 

توى اين كسادى بازار مسافر رقم بالايى است.
* خودروهاى مدل پايين را بيمه نمى كنند!

على، راننده تاكســى خط تهرانپارس- انقلاب هــم توپ را به 
زمين شــركت هاى بيمه گر مى اندازد و مى گويد: اين شركت ها 
خودروهاى مدل پايين را بيمه بدنه نمى كنند. مثلاً خودم حدود 
يك ماه پيش براى خريد بيمه نامه بدنه بــه نمايندگى يكى از 
شركت هاى بيمه اى رفته بودم، اما وقتى پى بردند خودروى من 

مدل 86 است از بيمه كردن آن خوددارى كردند. 
موضوعى كــه دكتر وحيــد فربدفر، كارشــناس صنعت بيمه 
نيز تلويحــاً آن را مى پذيرد و به قدس مى گويــد: طبق قانون، 
شــركت هاى بيمه اى موظفند همه خودروها تا سن 15 سال را 
بيمه بدنه كنند، اما برخى از شركت ها به صورت سليقه اى رفتار 
مى كنند و تمايلى براى فروش بيمه نامه بدنه به خودروهاى مدل 
پايين و ارزان قيمت ندارند. البته اين موضوع مشمول شركت هاى 
بيمه گر معتبر نمى شود. يعنى تنها برخى از شركت ها هستند كه 
خودروهايى كه زير 15 سال عمر دارند، اما بدنه شان آسيب ديده 

است را بيمه نمى كنند.
* اطلاعات مردم كامل نيست

وى ناآگاهى از محاسن و مزاياى بيمه نامه بدنه خودرو را دليل 
اصلى پايين بودن استقبال مردم از اين نوع بيمه در كشور مى داند 
و مى گويد: بيشتر مردم ما بيمه بدنه خودرو را همان بيمه اجبارى 
شخص ثالث مى شناسند و فكر مى كنند با خريد اين بيمه نامه 
خسارت ناشى از همه حوادث تحت پوشــش قرار مى گيرد، در 

حالى كه چنين نيست. يعنى پوشش هاى مالى بيمه نامه شخص 
ثالث مربوط به ساير وسايل و اجســام برخورد كرده با خودروى 
مقصر حادثه مى باشد و سقف آن نيز محدود است و آسيب هاى 
وارده به خودرو شــخص مقصر را پرداخت نمى كند، اما كاركرد 
بيمه بدنه خــودرو در همين زمينه بوده و خســارت هاى خود 

خودروى بيمه گذار را پوشش مى دهد. 
* بيمه بدنه «هزينه» نيست

اين كارشناس صنعت بيمه با ابراز تأســف از اينكه بيشتر مردم 
ايران به بيمه نامه بدنه خودرو به نــگاه هزينه اضافه مى نگرند، 
مى افزايد: در شرايط سخت اقتصاد كنونى تأمين هزينه خسارت 
يك خودرو به مراتب ســخت تر و پر هزينه تر از خريد اين بيمه 
نامه است.  فربدفر با اشاره به اينكه ضريب نفوذ بيمه بدنه خودرو 
قابليت افزايش زيادى دارد، تصريــح مى كند: با كمى آموزش و 
اطلاع رســانى مى توان آگاهى مردم را در اين زمينه بالا برد تا 
آن ها مانند بيمه شخص ثالث نســبت به خريد بيمه نامه بدنه 

نيز حساس شوند.

چرا مردم در اين بخش هزينه نمى كنند؟

بى مهرى به بيمه بدنه خودرو 
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درخشان با بازيكنان خداحافظى كرد

حجازى 
سرمربى نفت شد

قدس موانع پيش روى وحدت حوزه و دانشگاه را در 
گفت و گو با دكتر يثربى بررسى مى كند

حوزه و دانشگاه گرفتار 
مدرك گرايى شده اند
10

وزير كشور اعلام كرد:

خبرى خوب 
براى كوله بر ها 
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ایرنا: عضو شـــورای 
اسلامی شــهر تهران 
اعلام  بــه  اشــاره  با 
آمادگی مصلای بزرگ 
امــام خمینـــی)ره( 
برگـــــزاری  بــرای 
بین المللی  نمایشگاه 
کتاب، خواســتار تعیین تکلیف مکان برگزاری این 
نمایشگاه)مصلا یا شهرآفتاب( در اردیبهشت سال 
97 شــد. مســجدجامعی با بیان این که نمایشگاه 
بین المللی کتاب اردیبهشــت ماه برگزار می شود، 
افــزود: باید در فرصت باقی مانــده، مکان برگزاری 
نمایشگاه مشخص شود. وی افزود: مسئولان مصلای 
امام خمینی)ره( نیز آمادگی خود را برای برگزاری 
این نمایشگاه اعلام کرده اند و بر همین اساس باید با 
بررسی دقیق موضوع، مکان برگزاری این نمایشگاه 

هرچه سریع تر مشخص شود. 

تکلیف نمایشگاه را روشن کنید
پوری،  احمــد  ایبنا: 
مترجم  و  نویســنده 
گفــت: بایــد مراقب 
جوایــز  داوری هــای 
ادبی باشیم، چراکه اگر 
شاعر  انتخاب  به جای 
شایســته دســت به 
انتخاب دوست و رفیق مان بزنیم، مردم اعتمادشان 
را نسبت به جایزه از دست می دهند. این نویسنده 
با گلایه از نگاه نامناسب به جوایز ادبی گفت: جوایز 
ادبی باعث می شوند تا یک کتاب در کانون توجهات 
قرار گیرد و باعث مطرح شدن کتاب می شوند، اما 
متأســفانه در کشــور ما به قدری برای اثر برگزیده 
حاشیه درست می کنند که این اتفاق رخ نمی دهد. 
یک شاعر یا نویســنده اگر با رانت، 10 جایزه ادبی 
نیز بگیرد، تا زمانی که مورد قبول مردم نباشد، اتفاق 

خاصی برایش رخ نمی دهد.

مصائب رفاقت در داوری 
ایلنا: همایون امیرزاده، 
مشاور اجرایی معاونت 
امــور فرهنگی وزارت 
فرهنــگ و ارشــــاد 
اســلامی و سخنگوی 
شورای سیاست گذاری 
نمایشــگاه کتــــاب 
تهــران در توضیح دربــاره اولتیماتــوم ده روزه به 
شــهرداری گفت: در این ده روز شــهرداری تهران 
فرصت دارد تا تضمین قطعی بدهد که مشــکلات 
سال گذشته شهرآفتاب برطرف می شود. ما تقریباً 
۶0 هزار مترمربع فضای مسقف و استاندارد جدید 
برای نمایشــگاه کتاب نیاز داریــم و در حال حاضر 
شهرآفتاب تنها ۵۵هزار مترمربع دارد. این دو سال 
فرصتی بسیار طلایی بود که شهرداری می توانست 
از حضور نمایشگاه کتاب در شهرآفتاب استفاده های 

بهینه ببرد. 

نیاز به ۶0 هزار مترفضای مسقف
دانشگاه  رئیس  ایرنا: 
از  اســــــلامی  آزاد 
مبتکرانی کـــه فاقد 
مدرک دانشــــگاهی 
ولــــی دارای ایــده 
هســتند، دعــوت به 

همکاری کرد.
فرهاد رهبر گفت: مبتکران بسیاری در کشور هستند 
که مدرک دانشگاهی ندارند و دانشگاه آزاد اسلامی 
از صاحبان ایده دعوت می کند تا از تجربیاتشــان 
در تولید محتوای آموزشی استفاده شود. صاحبان 
ایده برای تجاری ســازی ایده هایشان می توانند در 
پارک های علم و فناوری و مراکز رشد دانشگاه آزاد 
مستقر شوند و به همراه افرادی که دانش آن حوزه 
را دارند، از دستاوردهای خود مستند سازی کنند و 
آن را به صورت یک محتوای پایان نامه ای یا رســاله 

درآورند.

حمایت از مبتکران فاقد مدرک 

کوتاه و خواندنی

مهر: مجمع ناشران انقلاب اسلامی در اعتراض به کشتار مسلمانان در روزهای اخیر 
در فلسطین اشغالی بیانیه ای صادر کرد. در این بیانیه با محکومیت اقدام مذبوحانۀ 
آمریکا در پی به رسمیت شناختن شهر قدس به عنوان پایتخت اسرائیل، آمده است: 
تولیــد کتاب های اثرگذار و روایت قابل درک و فهم به خصوص برای نســل کودک، 
نوجوان و جوان امروز در ایران و دیگر کشورها می تواند یکی از کار های ویژه ناشران 
و نویسندگان مؤمن و انقلابی تلقی شود. ما می توانیم و باید اثرگذارتر از گذشته در 
قبال این مسئلۀ حیاتی و آن ظلم جهانی، نسل های امروز و فردا را آگاه تر و آشناتر 
کنیم و مقدمات نابودی این غدّۀ ســرطانی را با ســلاح فرهنگ و اندیشه و ادبیات 

فراهم تر نماییم. 
مجمع ناشران انقلاب اســلامی ضمن محکومیت کشتار وحشیانۀ جوانان مظلوم 
فلسطین و ابراز برائت و دشمنی در قبال دولت مستکبر و صهیونیستی ایالات متحدۀ 
آمریکا، از عموم اهالی فرهنگ و ادب و آزاداندیشــان جهان دعوت می نماید صدای 

رسای مظلومیت و حق خواهی فلسطین باشیم.

صنعت نشر

نابودی اسرائیل با سلاح 
فرهنگ و اندیشه

ایسنا: معاون آموزشی وزارت علوم از تشکیل کمیته کارشناسی برای تصمیم گیری 
درخصوص حذف کنکور در این وزارتخانه خبر داد و گفت: هر تصمیمی که در این 

زمینه صورت بگیرد، تا چهارسال آینده اجرایی نخواهد شد.
مجتبی شریعتی نیاســر گفت: ایده آل وزارت علوم درخصوص کنکور به  عنوان یک 
موضوع مهم آموزشــی و اجتماعی این اســت که کنکور حذف شود، چراکه حذف 
این آزمون برروی ســلامت پذیرش و کیفیت پذیرش دانشجو در دانشگاه ها تأثیر 
مثبت خواهد گذاشــت. اما نکته قابل توجه این اســت که حذف کامل کنکور یک 
فرآیند پیچیده  است. معاون آموزشی وزارت علوم خاطرنشان کرد: باید هماهنگی با 
بخش آموزش و پرورش که خوراک اصلی منابع انسانی دانشگاه ها و آموزش عالی را 
تأمین می کند، برای حذف کنکور فراهم شود. درواقع آموزش و پرورش باید بتواند 
برای سه سال آینده جهت گیری فکری و یادگیری دانش آموزان را به گونه ای ترسیم 
کند که آن ها به تست زنی،  کنکور و آزمون سراسری فکر نکنند، بلکه به عمق بیشتر 

آموزش بیندیشند.

دانشگاه

کنکور تا چهارسال آینده 
حذف نخواهد شد

دنیای کتاب

مدیر مسئول نشر »نوید شیراز«:
بی انگیزگی نویسندگان 

بزرگ ترین آسیب نشر است
 فرهنگ/ خدیجه زمانیان  ناشران یکی از مهم ترین حلقه های زنجیر 
نشــر هســتند که به دلیل مرتبط بودن با دو طیف نویسنده و مخاطب، 
مســائل و مشکلات نشر را به خوبی می شناسند و با آن ها دست و پنجه 

نرم می کنند. 

درخصوص نشــر و مسائل مربوط به آن حرف های زیادی می توان زد، از 
دلیل خلق نشدن آثار ماندگار توسط نویسندگان ایرانی گرفته تا گسترش 

فضای مجازی بین مردم و ارتباط آن با بی توجهی مردم به امر مطالعه.  
مدیرمسئول انتشارات »نوید شیراز« که سابقه ای ۵0 ساله در صنعت نشر 
دارد، مسائل و مشکلات امروز ناشران را ملغمه ای از همه مسائل گفته شده 
می داند. او می گوید: یکی از دغدغه های مردم و همچنین ناشران، مسئله 
نوشته نشدن کتاب خوب است. مضمون های تکراری و خلق فضاهای غیر 
قابل لمس برای خواننده ایرانی باعث شده که بسیاری از مخاطبان امروز 
یا کتاب نخوانند و یا خواندن ترجمه را به تألیف های نویسندگان خودی 
ترجیح دهند. ناشــران هم از این مســئله مصون نیستند. تولید اندیشه 
در یک اثر باعث ماندگاری آن کتاب و اســتقبال جامعه از آن می شــود 
که این مسئله به سود ناشر اســت.  داریوش نویدگویی در پاسخ به این 
ســؤال که  چرا آثار خوب کمتر نوشته می شــود، می گوید: »در شرایط 
امروز اگر یک نویسنده، مترجم و شاعر بخواهد کارش را از راه قلم ماندگار 
کند، واقعاً مشکل اســت و این هم دلایل متعدد دارد. ممیزی و معطل 
ماندن کتاب در صف نوبت کســب مجوز و ازســویی تیراژ پایین کتاب، 
انگیزه ای برای نویسنده باقی نمی گذارد تا بتواند با آسودگی خیال بنویسد 
و بی انگیزگی نویسندگان در نوشــتن، بزرگ ترین ضربه ای است که به 
نشر کشور وارد است. این ناشر در ادامه صحبت هایش به بحث گسترش 
فضای مجازی بین ایرانی ها می پردازد. او می گوید: بی انصافی اســت اگر 
همه تقصیرهای کتاب نخواندن را به گردن فضای مجازی بیندازیم، مگر 
کشورهای اروپایی که سرمنشأ تکنولوژی هستند، نسبت به مطالعه کتاب 
بی رغبت اند؟  نویدگویی با بیان این نکته که آن ها همچنان کتاب کاغذی 
منتشر می کنند، توضیح می دهد: فضای مجازی نه تنها مردم این کشورها 
را نسبت به مطالعه بی میل نکرده، بلکه آن ها همچنان کتاب های کاغذی 

را بیش از کتاب الکترونیک تولید می کنند.

 جایگزینی کتاب دیجیتال اشتباه است
این ناشر ادامه می دهد: ناشــران اروپایی طی سال ها به انتشار کتاب های 
دیجیتال روی آوردند، اما بعد از دو ســال بازهم کتاب های کاغذی منتشر 
کردند و وقتی در نمایشــگاه فرانکفورت علت این تغییر مسیر را از ناشران 
پرســیدم، پاســخ می دادند که مردم همان کتاب های کاغذی را بیشتر از 
کتاب های الکترونیک می خوانند. آن ها در مترو، اتوبوس و  محل کار معمولاً 
کتاب های جیبی می خواننــد و معتقدند  لذتی که در مطالعه کتاب های 
کاغذی هست، در کتاب های دیجیتالی وجود ندارد. بنابراین اشتباه محض 
اســت که کتاب کاغذی را کنار بگذاریم و کتاب دیجیتال را جایگزین آن 
کنیم. نویدگویی معتقد است برای پیدا کردن مشکل اصلی باید به دنبال 
پاسخ این سؤال باشیم که چرا مطالعه برای ایرانی ها تبدیل به عادت نشده 

است؟ 
او پاسخ می دهد: در اروپا قبل از رایج شدن تلویزیون، چاپ و خواندن کتاب 
رایج شــده بود و جای خودش را میان مردم باز کرده بود، اما از زمانی که 
کتاب به صورت انبوه در ایران رایج شــده بیش از ۵0 ســال نمی گذرد. در 
همین زمان تلویزیون و رادیو هم گسترده شد و متأسفانه مردم بیشتر به 
مطالعه بصری و شنیداری عادت کردند تا مطالعه کتاب.  ناشر »نوید شیراز« 
این مسئله تاریخی را درکنار کوتاهی مسئولان فرهنگی درجهت تبلیغ و 
گسترش کتابخوانی، ازجمله مسائلی می داند که باعث شده مردم ایران به 
مطالعه کتاب عادت نکنند. او می گوید تصمیم های کلان مسئولان به نوعی 
بود که باعث شد حتی معلم و استاد به قدری درگیر مسائل زندگی شوند که 
فرصت مطالعه نداشته باشند. معلم های این روزها مطالعه ندارند و آموزش 
و پرورش باید پاســخگو باشد. باید ساعت مطالعه در مدارس وجود داشته 

باشد تا هم معلم و هم دانش آموز فرصت مطالعه و آموختن داشته باشند.
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فرهنگ

قدس موانع پیش روی وحدت حوزه و دانشگاه را در گفت وگو با دکتر یثربی بررسی می کند

حوزه و دانشگاه گرفتار مدرک گرایی شده اند
 فرهنگ/ زهره کهنــدل   زمانی که تصور 
می شد دانشگاه مظهر »نواندیشی« و حوزه مظهر 
»جانبداری از ســنت« است و رویکردی تقابلی 
نســبت به هم داشــتند، برای این که در جامعه 
چنین سوء تفاهم هایی پیش نیاید، حضرت امام 
خمینــی)ره( بحث »وحدت حوزه و دانشــگاه« 
و همســویی ایــن دو نهاد را مطــرح کردند. بر 
این اســاس 27 آذر، روز شهادت شهید مفتح که 
خــود از دغدغه مندان وحدت ایــن دو نهاد بود، 
به عنوان »روز وحدت حوزه و دانشگاه« در تقویم 

کشور ثبت شد. 
در شرایط کنونی کشــور، اتحاد قوی تر حوزه و 
دانشگاه به ویژه در مســائل فرهنگی، اجتماعی 
و اقتصادی احســاس می شود. دکتر سیدیحیی 
یثربی، استاد فلسفه و کلام اسلامی که تحصیلات 
حوزوی و دانشــگاهی دارد، از شــاگردان شهید 
مفتح و از دغدغه مندان وحدت حوزه و دانشگاه 
در گفت وگــو با خبرنگار ما به پرســش هایی در 
این باره پاسخ داده است. او می گوید: وحدت این 
دو قبل از انقلاب یک معنا داشت؛ دانشگاه و حوزه 
در یک جهت قرار داشتند و دست در دست هم با 
حکومت پهلوی مبارزه می کردند. این اتحاد قبل 
از انقلاب تا حدی اتفاق افتاد که دانشگاه و حوزه 
درکنار هم بودنــد و از هم حمایت می کردند، تا 

این که انقلاب اسلامی به پیروزی رسید. 

 حساس ترین مسئله روز کشور
او با اشــاره به اهمیت و ضرورت وحدت حوزه و 
دانشــگاه بعد از انقلاب خاطرنشان می کند: این 
اتحاد چگونه باید انجام بپذیرد؟ هردو، دشــمن 
مشترکی به نام استکبار جهانی دارند که آن ها را 
درکنــار هم قرار داده و این یکی از صدها صحنه 
وحدت حوزه و دانشگاه است. اما گله اینجاست 
کــه این دو ازنظر علمی هــم باید به هم نزدیک 
باشند. دانشــگاه به عنوان نهادی که روزآمد کار 
می کند باید درکنار حوزه قرار بگیرد و حوزه هم 
به عنوان متخصص احکام شریعت مقدس اسلام 

باید درکنار دانشگاه قرار داشته باشد.
به باور یثربی، متأسفانه در عرصه های اجتماعی و 

اقتصادی، جلوه های اتحاد حوزه و دانشگاه متبلور 
نشده است. در یک دهه اخیر، تخلفات مدیریتی 
زیاد شــده اســت اما در این بــاره، حوزه علمیه 
فعال و در صحنه نیست. معضلات در نگهداری 
منابع طبیعی، افزایش بیش از حد نیاز پذیرش 
دانشجو و رشد قارچ گونه دانشگاه های شهریه ای و 
مشکلات دیگر، به خاطر این بوده که این دو نهاد 
علمی درکنار هم نبوده اند یا درمورد آسیب  های 
اجتماعــی از کودکان خیابانی گرفته تا کودکان 
بازمانده از تحصیل، افزایش فقر و بیکاری جوانان. 
حوزه علمیه باید منتقد و رفع کننده مشــکلات 
جامعه باشد. یثربی بر این موضوع  تأکید می کند 
و می گوید: چرا حوزه های علمیه درمورد قاچاق 
فتوا ندادند؟ چرا درباره ضرورت سرمایه گذاری در 
تولید فتوا ندادنــد؟ او با بیان این که از روحانیت 

و حوزه انتظار می رود که در مســائل مدیریتی 
کشــور حضور مؤثر داشته باشند، ادامه می دهد: 
البته در برخی از عرصه هــا حضور دارند اما این 
حضور اثربخشــی لازم را نــدارد. مثلاً برچیدن 
ربای بانک ها نیاز به عــزم مدیریتی دارد. انتظار 
می رود کــه حوزویان به صحنه مدیریت بیایند. 

امروز حساس ترین مسئله کشور، رضایت مردم 
و رضایت افــکار عمومــی از مدیریت جامعه و 
روحانیت اســت. به باور این اندیشمند فلسفه، 
امروز شــبهه از شــبکه های اجتماعی می بارد، 
حوزه و دانشگاه چقدر دست به دست هم داده اند 
که به این شــبهه ها پاسخگو باشند؟ هر دو باید 
دربرابر این شــبهه افکنی ها بیدار باشند. تعصب 
دینی ندارم، ولی این ننگ حوزه و دانشگاه است 
که یکی از دین اســلام به دین دیگری برود، این 

کم کاری حوزه و دانشگاه است.  

 ضرورت ورود به عرصه نقد و مدیریت
یکی از موانع پیش روی وحدت حوزه و دانشگاه 
این اســت که ایــن دو نهاد بــه همزبانی با هم 
نرســیده اند؛ به معنای دیگر وقتــی دور یک میز 

می نشینند، زبان مشترکی برای حرف زدن ندارند 
و گاهی به مرز اتهام و برچسب زنی می رسند. چه 
اتفاقی برای شکل گیری این همزبانی باید بیفتد؟ 
یثربی پاســخ می دهد: الان حوزه و دانشــگاه ما 
به مشــکلات دیگری گرفتارند، هردو مدرک گرا 

شده اند، حتی حوزویان!
او ادامه می دهد: از وضعیت دانشگاه ها هم خیلی 
گله دارم. اســتادان دانشــگاه باید از این شکل 
دوندگی خارج شوند، بنشینند و به رفع مشکلات 
جامعه بیندیشــند. حوزه هــم باید بخش عمده 
نیروهای خود را بر شــناخت شرایط و مشکلات 
مردم، پاســخگویی به شبهات و شناخت دشمن 
متمرکز کنــد. زمانی می گفتنــد روحانی باید 
مسئله گو باشــد، ولی الان حوزه باید وارد عرصه 
نقد و طراحی مدیریتی شود و درکنار مردم حضور 
داشــته باشــد. طی دهه های اخیر، چهره هایی 
همچون شــهید بهشــتی و شــهید مطهری را 
در دانشــگاه ها کمتر می بینیم کــه دربرابر آماج 
پرســش های مختلف قرار بگیرند. یثربی درباره 
دلیل آن می گوید: آن ها خودشان را برای این کار 
مجهز کرده بودند، جنس آن هــا با مدیرانی که 
فقط دنبال حفظ میز و صندلی شان هستند، فرق 
دارد؛ مدیرانی که هر ســازی بزنید با همان ساز 
می رقصند. ایــن مدیران حتی اگر هم وارد بحث 
شــوند، طوری حرف می زنند که گربه شاخ شان 
نزند. ولی اندیشــمندانی از جنس بهشــتی ها، 
مطهری ها و مفتح ها دســت از همه داشــته ها 
و اندوخته هــای دنیوی برداشــته بودند، نه مثل 
کسانی که دنبال مقالات تقلبی هستند تا به نان 
و نام برســند.  به باور او شرایط حوزه های علمیه 
در گذشته طوری بود که طلاب، خودشان را برای 
پاسخگویی به شبهات و رفع مشکلات مردم آماده 
می کردند، ولی الان به فکر مدرک گرفتن و کسب 
مسئولیتند.  یثربی یادآور می شود: امروز دانشگاه ها 
چقدر به شبهات توجه می کنند؟ متأسفانه بسیار 
کم! چون فکر می کنند که این، کار حوزه اســت. 
حوزه ها هم نســبت به رفع مشکلات اجتماعی و 
اقتصادی کم توجه شده اند، درحالی که این دو باید 

درکنار هم قرار داشته باشند، همچون دو برادر. 

آنچه می خوانید

زمانــی می گفتنــد روحانــی باید 
مسئله گو باشــد، ولی الان حوزه 
بایــد وارد عرصه نقــد و طراحی 
مدیریتی شــود و درکنــار مردم 

حضور داشته باشد



 هنر/ رضا استادی   سینمای ایران صنعت 
ـ هنر »سرمایه سالاری« اســت. می توان از قید 
»شده اســت« نیز برای تکمیل این جمله بندی 
اســتفاده کرد. حالا دیگر همــه کارگردان های 
ایرانی می دانند باید فیلمی بسازند که در اکران 
از مخاطب »جواب« بگیرد و الا مجبور می شوند 
در زمان نامناسبی فیلم خود را روانه اکران کنند 
و بعد هم برای توجیه عدم موفقیت فیلم شان به 
هزارویک جمله مانند »مافیای اکران« متوســل 
شــوند و دســت آخر نیز به صف کارگردان های 
ورشکسته ای که دیگر امکان فیلم سازی ندارند، 

بپیوندند.
در چنین ســینمایی یافتن سرمایه گذار مسئله 
بسیار مهمی است. فیلم های خوبی هستند که 
موفق به جذب اسپانسر نمی شوند، اما برخی آثار 
مانند »آذر« که این روزها بر پرده سینماهاست، 
بــدون آن که ازنظر اقتصــادی و قصه، توجیهی 
برای حضور ســرمایه گذار داشــته باشد، موفق 
می شــود انواع و اقسام ســرمایه گذاران را جذب 
کند و درســت از جایی که برای پخش تیزرهای 
تلویزیونی اش با مشــکل مواجه می شود، با ورود 
یک شرکت صوتی ـ تصویری قدرتمند به میدان، 
ناگهــان صاحب تیزرهای خــوب و مفصلی هم 
می شود؛ بالاخره قدرت اقتصادی است و دوران به 
ته دیگ خوردن کفگیر صداوسیما و طبیعی است 
با پشتوانه قدرتمندی که بیلبوردها با اکران تصویر 
نیکی کریمی و هومن ســیدی در ســطح شهر 

دارند، صداوسیما نیز به هر دلیلی کوتاه بیاید!

 تبریک به خانم کریمی
به خاطــر این ویژگــی باید به نیکــی کریمی 
»تبریک« گفت. بازیگری که موفق شده پس از 
سه دهه حضور در سینمای ایران به عنوان بازیگر و 
نزدیک شدن به دهه پنجم زندگی اش، همچنان 
نقش »زن اول« را ایفا کند، فیلم بسازد، چارچوب 
بازیگری خودش را حفظ کند و از همه مهم تر به 
سرمایه ای دسترسی داشته باشد که بتواند فیلمی 
مانند »آذر« را با آن ارائه نماید و احتمالاً سود خوبی 
هم از قبِل ساخت و نمایش فیلم کسب کند. اما 

همه این ها با یک نقطه ضعف بزرگ پوشش داده 
شده است: »تحمیل بیش از اندازه تهیه کننده ـ 
بازیگر بر فیلم!«؛ موضوعــی که در درجه اول با 
حضور خود کریمــی در مقام بازیگر نقش اول و 
تأکیــد بیش از حد دوربین بر کلوزآپ های او در 
سرتاسر فیلم جلوه گر می شود. فیلم با صحنه های 
موتورسواری این بازیگر آغاز می شود، با نمایش 
فداکاری بی حد و اندازه او برای همســرش ادامه 
می یابد و در پایان با نتیجه ای اخلاقی، ســروته 
آن به هــم می آید. در تمامی این ماجراها »خانم 
کریمــی« با تیپ و ظاهر دختران امروزی مقابل 
دوربیــن نقش آفرینی می کند و بــه زور تلاش 
می کند تماشاگر را متقاعد کند که برای این نقش 
مناســب بوده، حال آن که اگر منصفانه بخواهیم 
قضاوت کنیم، نقش مذکور کوچک ترین تناسبی 
با این بازیگر پیشکسوت ندارد و در بهترین حالت 
بازیگری مانند »هدیه تهرانی« با آن نگاه مصمم و 
چهره سرد و استخوانی اش مناسب چنین نقشی 

بوده، یا بازیگــری از جنس »مهتاب کرامتی« با 
گریمی که کاملاً چهره شیک و سانتی مانتال او را 
از یاد مخاطب ببرد؛ مانند آنچه در فیلم »بیست« 
ساخته عبدالرضا کاهانی دیدیم. به دلیل همین 
اصرار بی دلیل کریمی برای دیده شدن است که 
فیلم لطمه اساسی خورده است. »آذر« در مقام 

یک شــخصیت کاملاً مثبت و اسطوره ای هیچ 
نقطه ضعفی ندارد جز سیگار کشیدن! همه چیز 
تمام است و حتی آنقدر بزرگوار است که پولی که 
مادرشوهر به او پیشکش می کند را با وجود نیاز 
شدید نمی پذیرد. فقط مشخص نمی شود چطور 
موفق می شود بی هیچ دلیل منطقی، از همسرش 
آن هم با آن ســرعت طلاق بگیرد! کریمی آمده 
تــا در این فیلم تصویر به یــاد ماندنی »پری« و 
»سارا« را تکرار کند. حتی کادربندی های دوربین، 
ایســتادن او در میانه در و نگاه آخر او به دوربین 
به شــدت یادآور آن فیلم است، اما در این مسیر 
همه ظرفیت های فیلم قربانی شــده است. نه از 
بازی جذاب هومن ســیدی خبری اســت و نه 
میدانی به »حمیدرضا آذرنگ« داده شده تا نقش 
مردی که بین »اعــدام« و »بی غیرتی«، گزینه 
دوم را انتخاب می کند، در او متبلور شود. صحنه 
درگیری این دو بازیگر نیز چنان اســت که انگار 
یکی به دیگری چشم غره رفته است! و مرگ در 

نهایت خونسردی روایت می شود.

 یک کارگردان گم شده است!
به جز این ها به  عنوان بندی فیلم دقت کرده اید؟ 
هیــچ اثــری از کارگردان نیســت و فیلم با نام 
»خانــم کریمی« آغاز می شــود. فیلــم آن قدر 
معطوف به ساخت اثری در ستایش تهیه کننده 
اســت که یادش رفته این مسئله را تبیین کند 
که مشــکل عمو و آذر چیســت؟ صرفاً به خاطر 
این که در جلسه خواســتگاری پانزده سال قبل 
از او خوشــش نیامده، این گونه با او زاویه دارد؟ 
البته فیلم در این بخش زحمت زیادی کشــیده 
تا از خلال آن کارگاه مانکن سازی، روحیه سرد و 
خشک عمو را به تصویر بکشد که گویی خودش 
هم مثل ساخته هایش بی جان و مسخ شده است، 
امــا واقعاً کارکرد این اسطوره ســازی ها در فیلم 
چیســت؟ چرا هیچ جایی برای درگیر شدن با 
آذر به مخاطب داده نمی شود؟ آیا کریمی تصور 
می کند این سینما هم ســینمای معصوم دهه 
70 اســت که مخاطبان به صرف وجود بازیگری 
جوان، با او همذات پنداری کنند؟ کدام مدرســه 
فیلم نامه نویسی تجویز می کند که نباید قهرمان 

داستان خطا یا نقطه ضعف داشته باشد؟!
کمک کریمی به اقتصاد سینمای ایران و ایجاد 
سازوکاری برای ساخت فیلم قابل ستایش است، 
اما ای کاش او در مقام صاحب سرمایه، خودش را 
از فیلم حذف می کرد و اجازه می داد بازیگر بهتری 
در نقش اول قرار گیرد، یا این که حداقل آن گریم 
مناسب عروس خانم ها با آن موهای فرفری را در 
بخش های مخلتف فیلم درمقابل چشــم ما قرار 
نمی داد تا شــاید بتوانیم با فیلم ارتباط بهتری 
برقرار کنیم و نام او هم به عنوان یک تهیه کننده 

حامی جوان ها به »نیکی« باقی بماند. 
با این حجم از حواشــی پیش آمده برای فیلم و 
اعتــراض بازیگران به رفتــار غیرحرفه ای خانم 
بازیگر، کریمی حالا درست در نقطه مقابل جایگاه 
زنی ایســتاده که قرار اســت در پایان فیلم آذر، 
تصویرش به عنوان زنی محجوب و ستم کشیده در 

ذهن ما باقی بماند.

آنچهمیخوانید

کریمی آمده تا در این فیلم تصویر 
به یاد ماندنی »پری« و »سارا« را 
تکرار کند، حتــی کادر بندی های 
دوربین، ایستادن او در میانه در 
و نگاه آخر او به دوربین به شدت 
یــادآور آن فیلم هاســت، اما در 
این مسیر همه ظرفیت های فیلم 

قربانی شده است

میــزان: رامتیـــن 
خداپناهــی بازیگر با 
رابطه  وجود  به  اشاره 
نقش ها  دریافت  برای 
گفــت: این مســئله 
بســـــیار رواج دارد، 
ارتباطات و لابی  باید 

داشته باشید و تقسیم نقش ها براساس توانمندی ها 
نیست، بلکه محفلی است. به دفعات متعدد در شروع 
و اواسط کارم ازطریق دفاتر معتبر سینمایی به بنده 
پیشنهاد داده شد که در فیلم سرمایه  گذاری کنم و 
نقش بازی کنم. بازی در یک اثر به من پیشــنهاد 
شد، حتی تست گریم دادم و قرارداد نوشتم، اما در 
دقیقه نود نقش را از من گرفتند. همه مردم باید در 
بهترین شکل ممکن زندگی کنند و درآمد خوب و 
بالا داشته باشند، فیلمی که فروش 20 میلیاردی 

دارد، حق بازیگرش است که دستمزد بالا بگیرد. 

پیشنهاد شد سرمایه گذاری کنم!
مهر: ایمان کرمیــان، 
مدیر جلوه هــای ویژه 
میدانی آثار سینمایی 
با اشاره به جدیدترین 
فعالیت های سینـمایی 
خــود گفـــــت: در 
حال حاضــر در پروژه 

»لاتاری« به کارگردانی محمدحســین مهدویان 
همکاری می کنم که این اثر نســبت به دیگر آثار 
مهدویان با تفاوت های بســیاری همراه است. وی 
ادامه داد: »لاتاری« یک اثر اجتماعی روز با سناریو 
و ســاختار کاملاً متفاوت اســت و قرار است برای 
حضور در سی وششــمین جشنواره ملی فیلم فجر 
آماده شــود. مدیر جلوه های ویژه میدانی ســریال 
»پایتخت« تأکید کرد: همکاری در فیلم سینمایی 
»خوک« به کارگردانی مانی حقیقی را نیز به تازگی 

به پایان رسانده ام.

»لاتاری« یک اثر متفاوت است
ایســنا: مراســــم 
افتتاحیـــــه فیلــم 
سینمایی »بیــدار شو 
آرزو« بـــه کارگردانی 
کیانوش عیاری شنبه 
در موزه سینما برگزار 
شــد. کیانوش عیاری 

قبــل از نمایش تازه ترین فیلم خــود گفت: من نه 
جسور هســتم نه جریان ســاز، فقط شاید خصلت 
لجبازی داشته باشــم! عیاری در پایان سخنانش با 
بیان این که شــاید هشدارش در رسانه منتشر شود 
و درنهایت بتواند تأثیر مثبتی داشــته باشد، عنوان 
کرد: همه می دانیم زلزله ای در تهران به وقوع خواهد 
پیوست که تردیدناپذیر است. می گویند زلزله پیش رو 
به قدری مهیب است که شاید قرن  ها مشابهش رخ 
ندهند. می خواهم پیشــنهاد بدهم که گاز از تهران 

برچیده و همه چیز به صورت کامل برقی شود. 

 لوله های گاز را جمع کنید
تســنیم: رحمــت 
دانشگاه  استاد  امینی 
گفـــت: کوچک ترین 
تئاتــر  از  حمایــت 
این مملکــت، کمک 
اســت.  فرهنگ  بــه 
اگــر تئاتــر به معنای 

ویژه کلمه در هر اقلیمی رونق داشــته باشد، بدین 
معنی اســت که فرهنگ و هنر رونق دارد. بنابراین 
تئاتر از مقوله فرهنگ اســت. او در  نشست معرفی 
و بررسی مجموعه نمایش نامه »عروس چاه« نوشته 
امیر دژاکام، گفت: نمایش نامه ها در دو دســته برای 
مخاطب می گنجند. نمایش نامه هایی که خواندنی هم 
هستند که در تاریخ تئاتر به آنان گنجه ای می گویند. 
درمقابل نمایش نامه هایی هستند که هم خواندن شان 
لذت بخش است و هم اجرا و دیدنشان زیباست. عمده  

نمایش نامه های آقای دژاکام جز این دسته است. 

فرهنگ حمایت از تئاتر ، کمک به 

چهره-خبر

هنر: تصویربرداری مجموعه »شبکه« همچنان در تهران ادامه دارد؛ مجموعه ای که 
گفته می شــود قریب به 60 بازیگر اصلی دارد و یکی از پربازیگرترین مجموعه های 

تلویزیونی به شمار می آید.
این مجموعه در چند فصل تولید می شــود و به معضلات اجتماعی و آســیب ها و 
همچنین امنیت نرم می پردازد. پیش از این حضور دانیال حکیمی، محمود پاک نیت 
و نگین معتضدی اعلام شــده بود و حالا بنا به اعلام مشاور رسانه ای این مجموعه، 
علیرام نورایی به همراه کمند امیرســلیمانی نیز به »شبکه« پیوسته است. نورایی با 
گریمی کاملاً متفاوت و در ردای نقشی خاص جلوی دوربین احمد معظمی رفته و 

گفته می شود شاهد کاراکتری پیچیده با بازی او خواهیم بود. 
آن طورکه اعلام شده، تدوین همزمان این پروژه توسط سیامک مهماندوست درحال 
انجام است و هنوز تاریخ پخش دقیقی برای »شبکه« رسانه ای نشده است. لازم به 
قید است که اتفاقات رخ داده در این مجموعه، همگی برگرفته از پرونده هاي واقعي 

است.

تلویزیون

نقش متفاوت و خاص 
علیرام نورایی در »شبکه«

وزارت فرهنگ و ارشــاد اســامی: معاون امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی از دبیرخانه سی وششمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر بازدید کرد.

ســیدمجتبی حســینی در این دیدار ضمن قدردانی از فعالیت ها و پیگیری های 
صورت گرفته از ســوی دبیرخانه تئاتر فجر، عنوان کرد: با بضاعت اندکی که داریم، 
میهمانانــی را به ایران دعوت می کنیم تا آنچه را درنظر داریم از آن ها بیاموزیم و با 

فرهنگ خودمان آموخته ها را بازآفرینی و بازتعریف کنیم. 
وی در پایان تصریح کرد: آسیب شناســی جشــنواره های قبــل و درس گرفتن از 
دیروز و ســاختن فردا امری بسیار مهم است. تأسیس دبیرخانه دائمی جشنواره ها 
نیز از ایده های من اســت و امیدوارم بتوانیــم این امر را محقق کنیم. تمرکززدایی 
از تهران همواره امر مهمی بوده اســت و طبق اســناد، تمام وزرا و معاونین هنری 
به این موضوع فکر کرده و تلاش هایی داشته اند. از آنجاکه بضاعت چندانی نداریم، 
می توانیم ساختمان چندمنظوره ای را بسازیم که غیر از تئاتر با کمترین تغییرات از 

آن استفاده های دیگری کنیم.

تئاتر

ضرورت تأسیس دبیرخانه 
دائمی جشنواره تئاترفجر
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هــنر
11

پردهنقرهای

در جلسه نقد و بررسی فیلم »گمیچی« عنوان شد
در سینمای ما تهیه کننده و سرمایه گذار 

با هم قاطی شده اند
 هنر/ تکتم بهاردوســت  نشســت نقد و بررسی فیلم »گمیچی« 
به کارگردانی مجید اســماعیلی شامگاه شــنبه با حضور جواد قلی زاده 
)تهیه کننده این اثر( و جمعی از دانشــجویان ســینما و علاقه مندان به 
سینمای هنر و تجربه در سالن شماره پنج سینما هویزه مشهد برگزار شد. 

در ابتدای این جلسه جواد قلی زاده ضمن اشاره به الزامات و شایستگی هایِ 
یک تهیه کننده در سینما گفت: من فکر می کنم تهیه کننده و سرمایه گذار 
در سینمای ما با یکدیگر قاطی شده است. شما همین الان اگر پول داشته 
باشی، یک مشاور تهیه کننده هم زیر درخواستت را امضا کند، می شوی 
تهیه کننده و می توانی پروانه تهیه کنندگی بگیری، درحالی که این روند 

اشتباه است.
وی افزود: درواقع می شــود گفت دلیل اصلی این به هم ریختگی، بحران 
اقتصادی اســت که در کشور ایجاد شده اســت. تا یکی دو دهه پیش، 
اصلاً وضعیت به این شــکل نبود و هرکسی نمی توانست به این راحتی 
تهیه  کننده شود. بحران اقتصادی باعث شده پول سرمایه گذارها به شکل 
بدی وارد ســینما شــود و این وضعیت را ایجاد کنــد. مهم ترین قانون 
تهیه کنندگی، داشتن مدرک دانشــگاهی است به اضافه سرمایه گذاری 

کامل و صددرصدی در یک فیلم یا 50درصدی در دو فیلم. 

 نشان بده ما غذا پخش می کنیم
قلی زاده در ادامه خاطره ای را از مواجهه اش با یک سرمایه گذار بومی نقل 
کرد و گفت: حقیقتاً من تا حالا به جایی برای تأمین هزینه هایم مراجعه 
نکرده ام و درواقع همه هزینه هایم را با فروش خانه ام پرداخت کرده ام، ولی 
زمانی که می خواستم فیلم »ستاره های دنباله دار« را در شهر »بشاگرد« 
که منطقه فوق العاده محرومی اســت و هنوز مردمش در کپر ها زندگی 
می کنند، بســازم، یکی از همان دوستان سرمایه گذار آمد وگفت حاضر 
است 200میلیون پول برای ساخت این فیلم بدهد. گفتم برای چه؟ گفت 
دلم برای این مردم می سوزد! کمی که گذشت گفت: فقط این را در فیلم 
نشان بده که ما مثلاً داریم در بین مردم غذا پخش می کنیم. کمی دیگر 
گذشــت و چیز دیگری گفت و... توجیهــش هم این بود که با همکاری 
مــا، کار خیر و کمک به دیگران ترویج می شــود. هر آدم عاقلی اگر بود 
باید این پیشــنهاد را قبول می کرد. ولی من قبول نکردم، چون اگر قرار 
باشد هرکســی بیاید و پولی وسط بگذارد و کنترل تو را به دست بگیرد، 
این کار برای من شدنی نبود. حتماً باید بعد هم قبول کنی که پسرعمو و 

دخترعموی طرف را هم بیاوری تا در فیلمت بازی کنند.
این تهیه کننــده در ادامه درخصوص فیلم برداری فیلــم و روزهایی که 
در دریاچه ارومیه مشــغول بودند توضیح داد: به نظر من محمد فکوری 
فیلم بردار که عکاس کار هم بود، واقعاً خیلی حاذق است؛ چون به جزئیات 
خیلی اهمیت می دهد. فیلم برداری این فیلم هم به نظر من به معنای واقعی 
یک مهندسی بی نقص بود، به خصوص آن صحنه ای که می خواهند توی 
زیرزمین موتور را ببینند. دوربین ما »مارک ترِی« بود. برای این است که 
می گویم فکوری واقعاً استادانه جلو آمد. بگذریم از این که زمان فیلم برداری 
20روزه ما، 42روز ادامه پیدا کرد. خود مجید اسماعیلی هم استادانه عمل 
می کند. من هم به عنوان تهیه کننده یک مقدار راه را باز گذاشــتم تا کار 
به این شــکلی که دیدید دربیاید. دلیلم هم این بود که من فقط یک بار 
می خواهم از دریاچه ارومیه فیلم بسازم نه ده بار! ازطرف دیگر سوژه فیلم 
من خیلی تماشاگرپســند نبود. هرچند بعد از چند موفقیت در چندین 
جشــنواره، پول فیلم را درآوردم. بعد از آن حتی موفق شــدم فیلم را به 
سازمان صداوسیما هم بفروشم، هرچند بعداً گفتند غیرقابل پخش است.

قلی زاده در پایان از تفسیرهای مختلفی که درباره فیلم می توان ارائه داد، 
صحبــت کرد و گفت: اول ایــن را بگویم که پلان به پلان فیلم و ارتباط 
شــخصیت ها با همدیگر کاملاً با دقت انتخاب شده و شخصیت ها اساساً 
مابه ازای بیرونی دارند، آن هم با توجه به وضعیت اجتماعی و فرهنگی و 
سیاسی حال حاضر کشور ما. مثلاً پدر خودش را به آب و آتش می زند که 
زن را از بین ببرد، ولی بچه اش وسط عرشه کشتی به دنیا می آید که بخش 

امید فیلم ما بود که خیلی هم روی آن تأکید داشتیم. 

نگاهی به فیلم سینمایی »آذر« ساخته محمد حمزه ای

سر پیــری و معرکــه گیری
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خط شهرستان ها

دستگيرى زوج سانتافه سوار 
بعد از سرقت پخش ال نود

مهر: رئيس كلانترى 181 عوارضى از دســتگيرى زوج ســارق سانتافه سوار 
خبر داد. سرهنگ ســيد مراد پيروندى گفت: حسب اعلام مركز 110 مبنى 
بر حضور فردى مشــكوك در داخل خودرويى در شهرك آزاد شهر، مأموران 

به اين مكان اعزام شدند.
وى افزود: با دقت و سرعت عمل، آن فرد دستگير شد و در بررسى هاى ميدانى 
اقرار كرد ساعتى قبل با همسر خود در چند خيابان پايين تر، از خودروى ال 

90 ضبطى را سرقت كرده اند.
رئيس كلانتــرى 181 عوارضى افزود: متهم با همســرش تماس گرفت و با 

مأموران به محل توقف خودرويش كه سانتافه بود، رفت.
سرهنگ پيروندى ادامه داد: همسر سارق با مشاهده مأموران قصد فرار با خودرو 
را داشــت كه با هوشيارى مأموران دستگير شد و از داخل خودروى سانتافه، 

ضبط خودروى ال 90 و ابزار سرقت كشف شد.

قتل نگهبان ساختمان با 10 ضربه چاقو
خط قرمز: نگهبان يك مجتمع مســكونى در شــهرك گلستان با 10 ضربه 
چاقو به قتل رسيد. ساعت 9:20 صبح يكشنبه مأموران كلانترى 141 شهرك 
گلستان در تماس با بازپرس كشيك قتل پايتخت اعلام كردند كه يك نگهبان 
مجتمع مســكونى در شهرك گلستان، خيابان كوهك، خيابان نسيم سوم به 

قتل رسيده است.
دقايقى بعد از اعلام اين خبر، ســجاد منافى آذر؛ بازپرس ويژه قتل پايتخت به 
همراه اكيپ تشــخيص هويت آگاهى در صحنه جرم حاضر شده و مشغول 

تحقيقات درباره اين پرونده شدند.
بررســى هاى اوليه نشان داد قاتل كه 22 سال ســن داشته و نگهبان همان 
مجتمع مســكونى بوده، صبح به محل كار خود (مجتمع مســكونى) آمده و 
مقتول (شصت ساله) به وى اعلام كرده كه كارفرما او را از كار اخراج كرده است 
كه قاتل در اين حين به گمان اينكه مقتول باعث اخراج وى شــده، با مقتول 
درگير شده و با 10 ضربه چاقو به سينه مقتول وى را به قتل رسانده و از محل 

جنايت متوارى شده بود.
تحقيقات درباره اين پرونده ادامه داشت كه قاتل براى بررسى ماجرا همراه با 
برادرش به صحنه جنايت بازگشت و توسط مأموران بازداشت شد. سرانجام با 
دســتور سجاد منافى آذر؛ بازپرس امور جنايى تهران جسد مقتول به پزشكى 

قانونى منتقل و قاتل بازداشت شد و تحقيقات درباره اين پرونده ادامه دارد.

دستگيرى كلاهبردارى با فيشينگ 
در تربت حيدريه 

خط قرمز - مهدى كاهانى مقدم: مرد جوانى كه با ايجاد صفحه هاى جعلى 
در فضاى ســايبر و طرح نقشــه اى حساب شــده، رقم قابل توجهي از اهالى 
استان هاى مختلف كشور كلاهبردارى كرده بود، با تلاش كارشناسان پليس 

فتا تربت حيدريه شناسايي و دستگير شد. 
به گزارش خبرنگار ما، عمليات شناسايى و دستگيرى اين فرد شياد، به دنبال 
اعلام شكايت مردى جوان كه 8 ميليون ريال از حساب بانكى اش برداشت غير 
مجاز شــده بود، در دستور كار تيمى از كارشناسان پليس فتا تربت حيدريه 

قرار گرفت.
به گفته فرمانده انتظامى تربت حيدريه، مرد شاكي به افسران تحقيق پرونده 
اظهار داشت: با وجود آن كه تمامى اقدامات امنيتى را براي حفاظت از كارت 
بانكى و رمز عبور اول و دوم آن انجام داده، به دام اين كلاهبردار افتاده است. 
وى افزود: تنها مورد مشكوكى كه با آن برخورد كرده مربوط به چند روز قبل 
بوده كه قصد خريد اينترنتى يك گوشــي تلفن همراه به قيمت بسيار پايين 
داشته اما او پس از ارسال اطلاعات در صفحه خريد، با تراكنش ناموفق اينترنتي 

مواجه شده است.
سرهنگ آقابيگي افزود: كارشناسان پليس فتا پس از بررسى دقيق اظهارات 
مالباخته و ســرنخ هاى موجود، با استفاده از تحقيقات فنى در فضاى سايبر، 
دريافتند كه برداشت غيرمجاز از حساب شاكي به روش فيشينگ صورت گرفته 

است.
وى عنوان كرد: تيم رسيدگى كننده به پرونده با تحقيقات فنى وميدانى، محل 
اختفاى متهم را در شهر اراك رد زنى و متهم را كه جوانى 23 ساله و دانشجوى 
رشته رايانه و داراى سوء سابقه اينترنتي بود،شناسايى كرده و با گرفتن نيابت 
قضائى به اين شهرســتان اعزام شده و اين جوان شياد را در عملياتى ضربتى 

به دام انداختند.
وى تصريح كرد: در ادامه تحقيقات كارشناسان پليس فتا همچنين مشخص 
شد، اين پرونده در استان هاى ديگر نيز شاكى دارد و مبالغ كلاهبرداري شده 
رقم قابل توجهي بوده كه كارشناســان پليس فتا در حال بررســي موضوع 

مى باشند.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
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خط قرمز: 3 جوان معتاد با اســتفاده از اســلحه قلابى و 
بى سيم؛ موادفروشان را در گروه هاى تلگرامى فريب داده و 
با تهديد، پول و اشياى قيمتى آن ها را به سرقت مى بردند. 
ايــن پرونده نوزدهم آذرماه با دســتگيرى اتفاقى يكى از 
متهمان در دادســراى ويژه سرقت تهران به جريان افتاد. 
ماجراى اين پرونده با دستگيرى جوانى به نام «بابك» كليد 
خورد. درنخستين ساعت بامداد نوزدهم آذرماه سال جارى 
مأموران گشت كلانترى 164 قائم حين گشتزنى به مرد 
جوانى مشكوك شدند. با وجودى كه لباس شخصى به تن 
داشــت، با خودش بى سيم حمل مى كرد. آن ها به سرعت 
به طرف پسرجوان رفتند، اما او با ديدن مأموران پا به فرار 

گذاشــت. و در جريان تعقيب و گريز مأموران بالاخره به دام 
افتاد.

پسرجوان در حين فرار اسلحه، بى سيم و گاز اشك آورى كه به 
همراه داشت را به سمتى پرتاب كرد و با سرعت از محل حادثه 
دور شد، اما پليس درنهايت موفق به دستگيرى او شد. مأموران 
پس از دستگيرى بابك، به محلى رفتند كه او وسايلش را پرتاب 
كرده بود. طولى نكشيد كه اسلحه، بى سيم و شوكر بابك هم 
از سوى مأموران كشف شد. بابك پس از انتقال به اداره آگاهى 
در همان بازجويى هاى اوليه لب به اعتراف گشود و به سرقت 
از فروشندگان موادمخدر تحت  عنوان مأمور با همدستى دونفر 
از دوســتانش اعتراف كرد. با اقرار اين مرد جوان؛ پرونده براى 
رســيدگى قضائى در اختيار بازپرس ايرد موسى قرار گرفت. 
او هــم پس از انجام مراحل ابتدايى قضائى، دســتورات لازم 
بــراى پيگيرى و تعقيب دو متهم ديگر ايــن پرونده را صادر 

كرد. درنهايت كارآگاهان پايگاه يكم پليس آگاهى پايتخت دو 
همدست ديگر بابك را شناسايى و بازداشت كردند. تا اين سه 
تبهكار اخاذ كه با جعل عنوان پليس از موادفروشــان زيادى 

سرقت كرده بودند، به پايان كارشان نزديك شوند.
بابك به عنوان يكى از اعضــاى اصلى اين گروه در اعترافاتش 
ضمن قبول اخاذى و سرقت از خرده فروشان موادمخدر درباره 
نحوه اين سرقت ها به بازپرس پرونده گفت: «ما با آن ها تماس 
مى گرفتيم و ســرقرار حاضر مى شديم. آن ها در ازاى تحويل 
مواد پولشان را مى خواستند، ما خودمان را به عنوان مأمور جا 
مى زديم و با اسلحه و دستبند آن ها را تهديد مى كرديم. آنها 
هم به  خاطر ترس از دستگيرى، همه خواسته هاى ما را انجام 
مى دادند. البته ما فقط پول و موادشان را به سرقت مى برديم. 
چيز به درد بخور ديگرى نداشــتند. موبايل ها براى ما دردسر 
بود، چون نمى توانستيم آن را آب كنيم.» اين متهم سابقه دار 
درباره آشنايى با ديگر اعضاى اين گروه هم توضيح داد: «من 

چند  سال قبل به خاطر مواد، به زندان افتادم. بعد از آن مصرف 
موادم بيشتر شد. خلاف هاى ديگرى هم ياد گرفتم.

چندبار توبه كردم و دور خلاف را خط كشــيدم، اما به  خاطر 
ازدواج و هزينه هاى آن مجبور شدم دوباره سمت خلاف بروم. 
من هيچ پولى نداشتم و تشكيل زندگى هم خرج دارد. با اين 
دونفر هم در يكى از پاتوق هاى مصرف مواد آشنا شدم. هر سه 
ما معتاد هستيم. به  خاطر همين هم تصميم گرفتيم به سراغ 
موادفروشان برويم.» بابك درباره نحوه دستگيرى اش هم گفت: 
«حدود ساعت 2 همان شبى كه دستگير شدم، با يك ساقى 
قرار گذاشتم، اما او به من شك كرد، يك «پك گل» به طرفم 
پرتاب كرد و به ســرعت دور شد. من منتظر همدستانم بودم 
تا با آن ها به ســراغ يك ساقى ديگر برويم كه از سوى پليس 

دستگير شدم.»
يكى ديگر از متهمان اين پرونده هم درباره چگونگى شناسايى 
طعمه ها بــه بازپرس پرونده توضيح داد: «الان ديگر هر گروه 
و دســته اى براى خودش گروه و كانال تلگرامى دارد. ما همه 
موادفروشان را از همين گروه ها پيدا مى كرديم. البته شناسايى 
و موادفروش اين روزها خيلى راحت و بى دردسر است و نيازى 
به گوشــى و اينترنت ندارد، اما با تلگرام ساقى ها را شناسايى 
مى كرديم. بيشتر ساقى ها هم الان ماشين دارند، ما هم از اين 
موضوع اســتفاده مى كرديم و داخل ماشين ساقى كارمان را 
انجام مى داديم.» ســومين متهم اين پرونده هم درباره تهيه 
تجهيزات پليســى به بازپرس پرونده گفت: «اسلحه ما قلابى 
بود. از يك اسباب بازى فروشــى خريده بوديم. در آن شرايط 

ساقى به اين چيزها توجه نمى كند.»

پليس هاى قلابى موادفروش هاى اينترنتى را سركيسه مى كردند
 جوان معتاد با اســتفاده از اســلحه قلابى و 
بى سيم؛ موادفروشان را در گروه هاى تلگرامى فريب داده و 
با تهديد، پول و اشياى قيمتى آن ها را به سرقت مى بردند. 
ايــن پرونده نوزدهم آذرماه با دســتگيرى اتفاقى يكى از 
متهمان در دادســراى ويژه سرقت تهران به جريان افتاد. 
ماجراى اين پرونده با دستگيرى جوانى به نام «بابك» كليد 
خورد. درنخستين ساعت بامداد نوزدهم آذرماه سال جارى 
 قائم حين گشتزنى به مرد 
جوانى مشكوك شدند. با وجودى كه لباس شخصى به تن 
داشــت، با خودش بى سيم حمل مى كرد. آن ها به سرعت 

خط قرمز- ليــلا طاهرى: پرونــده پيچيده قتل و 

سوزاندن جســد مرد خياط كه در شعبه دهم دادگاه 

رسيدگي شده بود اما بنابر دلايلي جلسه رسيدگي به 

اين پرونده تجديد شــد و تنها متهم پرونده كه مردى 

26 ساله اســت و در بازجويى ها انگيزه خود را از قتل 

اختلاف بر سريك فيلم سياه اعلام كرده بود، در دادگاه 
هيچ گونه اتهامي را نپذيرفت.
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آتش گرفت. آتش نشانان پس از اطفاى حريق، در حال 

كشــف علت حادثه بودند كه ناگهان جســد سوخته 

مردى را پيدا كردند. با ورود كارآگاهان پليس به ماجرا 

مشخص شد جسد متعلق به خياط محله به نام بابك 

اســت كه چند ساعت قبل با يكى از دوستان خود در 
كارگاهش حضور داشت.

اين مرد به نام سعيد دستگير شد و در بازجويى ها پرده 

از راز قتل برداشت. او گفت: بابك دو فيلم غيراخلاقى 

داشت و در تلفن همراهش نگهدارى مى كرد. چند بار 

از او خواستم دست از اين كارهايش بردارد اما قبول نكرد. 

او فيلم را به من داده بــود تا به امانت برايش نگه دارم 

اما بعد از مدتى آن فيلم ها از گوشــى ام پاك شد. بابك 

فكر كرد مى خواهم آن را پخش كنم و آبرويش را ببرم. 

هرچه گفتم گم كرده ام باور نكرد. روز حادثه، با هم قرار 

گذاشتيم تا درباره همين فيلم حرف بزنيم. موقع رفتن 

به كارگاهش، دو بطرى دوغ خريدم و يكى از آن ها را با 

قرص مسموم كردم. وقت شام به كارگاهش رسيدم. شام 

خورديم و او بعد از مصرف دوغ بيهوش شد و فوت كرد. 

از ترس، جســدش را لاى پتو پيچيدم و به خرابه پشت 

كارگاه بردم. مى خواســتم شب برگردم دفنش كنم اما 

يكى از فاميل هايش زنگ زد و گفت خرابه آتش گرفته 
و جسد سوخته شده بابك را پيدا كرده اند.

با ثبت اعترافات متهم، كيفرخواست پرونده صادر شد 

و براى رسيدگى در اختيار شعبه دهم دادگاه كيفرى 

استان تهران به رياست قاضي قربانزاده قرار گرفت. صبح 

ديروز، در ابتداى جلســه دادگاه اولياى دم درخواست 

قصاص كردند. ســپس متهم در جايگاه ايســتاد و با 

انكار اعترافات قبلى خود گفت: من هيچ قتلى مرتكب 

نشده ام و تمام اعترافاتم تحت فشار بود. هشت ماه در 

بازداشتگاه بودم. اعتراف كردم تا از آن شرايط خلاص 

شــوم. متهم 26 ساله درباره روز حادثه نيز گفت: آن 

روز براى خوردن شــام به كارگاه خياطى بابك رفتم 

و با هم شــام خورديم. قرار بود همان شب به خيابان 

برويم و آگهى خياطى را روى ديوارها بچسبانيم. بعد 

از خوردن شام، براى عوض كردن لباس هايم به مغازه 

خــودم رفتم و 40 دقيقه بعد برگشــتم اما بابك در 

كارگاهش نبود. دو ساعت بعد، يكى از آشناهايش زنگ 

زد و گفت اطراف كارگاه آتش  ســوزى شده و جسد 
بابك را پيدا كرده اند.

بعد از آن رياســت دادگاه از متهم در زمينه اينكه چرا 

اعترافاتش تا اين حد شــبيه به واقعيت است پرسيد و 

متهــم گفت: من وقتي در آگاهي بودم پرونده خودم را 

مي دانستم. به مأمور گفتم من بي گناهم اما او گفت بايد 

يك داستاني بگويي كه من بتوانم تو را رها كنم بروي 

زندان. من هم يك داستاني بافتم و گفتم كه او خودش 

را دار زده بود اما افسر پرونده نپذيرفت و به من پرونده 

ميــلاد را داد تا آن را بخوانم و مثل آن ماجراي قتل را 

تعريف كنم. متهــم آن پرونده كه خواندم، پدربزرگ و 

مادر و پدرش را كشته بود و به همين شيوه نيز اين قتل 
را انجام داده بود كه من در پرونده نوشتم.

سپس قاضي از او پرسيد پرونده ميلاد خيلي با پرونده 

شما فرق مي كند اما متهم گفت من همين اعترافاتي را 

كه الان كرده ام قبول دارم و آن اعترافات گذشته ام تحت 
تأثير فشار بوده است. 

ســپس وكيل متهم خواســتار تبرئه موكل خود شد و 

گفت: براساس نظريه پزشكى قانونى، هيچ ماده مشكوكى 

در معده مقتول پيدا نشده و علت مرگ هنوز مشخص 

نيست. متهم بى گناه است و من درخواست برائت دارم. 

در پايان دادگاه، قضات وارد شــور شدند تا براي متهم 
تصميم گيري كنند.

معماى پيچيده قتل خياطى كه در آتش افتاد
كتك خوردن دانش آموز 

لرستانى از مدير 
ركنا: مديركل آموزش وپرورش لرســتان از ورود آموزش و 
پرورش اســتان به ماجراى ضرب و شتم دانش آموز توسط 

مدير خبر داد. 
خــدا نظر دريكوند مديركل آموزش وپرورش لرســتان در 
راســتاى ضرب و شتم دانش آموز توســط يكى از مديران 
مدارس خرم آباد اظهار داشت: به  محض اطلاع از موضوع و 
مشاهده تصوير منتشر شده با رئيس آموزش وپرورش ناحيه 
دو تماس تلفنى برقرار كرديم كه موضوع را بررســى كند. 
وى افزود: بنا شــد رئيس آموزش وپرورش ناحيه دو خود 
به شخصه به مدرسه مراجعه و موضوع را مورد بررسى قرار 

دهد.
مديركل آموزش وپرورش استان لرستان عنوان كرد: بررسى 
موضوع انجام و در اســرع وقت نتيجه به آموزش وپرورش 

استان اطلاع رسانى مى شود.
مديــر آموزش و پرورش منطقه دو خرم  آباد از احضار مدير 
خاطى مدرســه به علت ضرب وشــتم دانش آموز نوجوان 

خرم آبادى خبر داد. 
بهمنيان مدير آموزش و پرورش منطقه دو خرم  آباد درباره 
ضرب وشــتم دانش آموز نوجوان خرم آبادى توســط مدير 
مدرســه اظهار داشت: پس از آنكه عكس  ضرب وشتم اين 
دانش آموز در فضاى مجازى منتشــر شد، در اين خصوص 

پيگيرى كرديم.
وى افزود: مدير مدرســه را به آموزش و پرورش ناحيه دو 
احضار كرده و نامه عزل وى از مديريت مدرسه را نوشتيم، 
همچنيــن مدير خاطى جهت برخــورد به مراجع قضايى 

معرفى شده است.
مدير آموزش و پرورش ناحيه دو خرم آباد با اشاره به اينكه 
اين قضيه صحت دارد، تصريح كرد: طبيعى است كه برخى 
اين عمل را تكذيب كنند، اما در حقيقت اين حادثه اتفاق 
افتاده و ما از اين چنين اتفاقاتى به هيچ عنوان نمى گذريم.

تصويرى در فضاى مجازى  منتشر شد كه يك دانش آموز 
توسط مدير مدرســه مورد ضرب و شتم قرار گرفته كه 
علت ماجرا توسط آموزش وپرورش استان در حال پيگيرى 

است.

واژگوني مرگبار زانتيا 
در كمربندى نقاب

خط قرمز: واژگوني يك خودروى ســوارى در كمربندي 
شهر نقاب، سرنشين 26 ساله خودرو را به كام مرگ كشاند. 
فرمانده انتظامي جوين با اعلام اين خبر گفت: روز شنبه در 
پي اعلام مركز فوريت هاي پليسي 110 مبني بر واژگوني 
يك خودرو در كمربندي شهر نقاب، بلافاصله اكيپ گشت 
كلانتري مركز و عوامل امدادي و پليس راه در محل حاضر 

شدند. 
در بررسى هاى عوامل انتظامى در محل مشخص شد در اين 
حادثه سرنشين خودروى زانتيا(مهرداد 26 ساله) مصدوم 
شده و پس از انتقال به بيمارستان به علت شدت جراحات 

وارده فوت كرده است.
سرهنگ مهدى غلام زاده افزود: كارشناس پليس راه علت 
دقيق حادثه را ناتواني راننده در كنترل وسيله نقليه، ناشي 

از تخطي از سرعت مطمئنه اعلام كرده است.
وى از رانندگان خواست هنگام رانندگي از صحبت كردن با 
تلفن همراه و سرنشينان و انجام اعمالى كه موجب حواس 

پرتى مى شود، خوددارى كنند.

دستگيرى قاتلان مسلح درخاش
ركنا: رئيس پليس آگاهى استان از دستگيرى قاتلان فرارى 

در شهرستان خاش خبر داد. 
سرهنگ ابراهيم ملاشــاهى، رئيس پليس آگاهى استان 
سيستان و بلوچستان با اعلام اين خبر گفت: در پى وقوع 
قتل مسلحانه يك مرد 35 ســاله در مورخ 96/06/07 در 
شهرســتان خاش، موضوع به صورت ويژه در دســتور كار 

كارآگاهان پليس آگاهى اين شهرستان قرار گرفت. 
وى افزود: كارآگاهان پس از بررســى صحنه دريافتند اين 
قتل با مشــاركت چند نفر به وسيله اسحله كلاش صورت 

گرفته و پس از ارتكاب جرم از محل متوارى شدند. 
اين مقام انتظامى بيان اشت: در تعاقب پايش هاى اطلاعاتى 
مخفيگاه عاملان اين جنايت شناسايى و پس از هماهنگى 
بــا مقام قضائى 4 نفر از آن ها دســتگير و در بازرســى از 
مخفيگاهشــان يك قبضه اسلحه كلاش به همراه مهمات 

مربوطه نيز كشف شد. 
رئيس پليس آگاهى استان در پايان با اشاره به علت و انگيزه 
قتل به دليل اختلافات شخصى خاطر نشان كرد: متهمان 
پس از تشكيل پرونده مقدماتى جهت سير مراحل قانونى 

تحويل مقام قضايى شدند.

خط حادثه

مهر: رئيس پليس آگاهى خراسان شمالى 
از قتل پسر دوســاله بجنوردى به دست 
نامادرى خبر داد. سرهنگ رضا عرب زاده 
با بيان اينكه در تاريــخ 13 آذرماه جارى 
رسول دوســاله  به طور مشكوك در يكى 
از بيمارســتان هاى بجنورد فوت مى كند، 
اظهار كرد: با فوت اين كودك مســئولان 
بيمارســتان به پليس 110 اطلاع داده و 
در نهايت مرگ مشكوك كودك مشخص 
مى شود. سرهنگ عرب زاده با بيان اينكه به 
قتل رسيدن كودك توسط پزشكى قانونى 

خراسان شمالى تائيد شــده است، افزود: 
پــس از حضور مأموران پدر و مادر كودك 

دستگير و مورد بازجويى قرار گرفتند.
وى تصريح كــرد: در ابتــدا نامادرى اين 
پسر دوساله منكر قتل مى شد، اما پس از 
گذشته 13 روز، صبح يكشنبه به كشتن 

كودك اعتراف كرد.
رئيس پليس آگاهى خراسان شمالى درباره 
علت قتل كودك دوساله بجنوردى گفت: 

كودك به علت ضربات مشت و لگد توسط 
همسر پدرش دچار مرگ مغزى و پس از 

رساندن به بيمارستان فوت مى كند.
درهمين راستا دادستان عمومى و انقلاب 
بجنورد از ضرب و شــتم و مرگ كودك 2 
ساله اى توسط نامادرى معتاد او خبر داد و 
گفت: نامادرى اين كودك دستگير شده و 
تحقيقات درباره انگيزه اين اقدام در دست 
بررسى است. مسلم محمد ياران دادستان 

عمومى و انقلاب مركز خراســان شمالى 
گفت:پسر بچه دوســاله اى كه آثار ضرب 
و شــتم بر روى بدن وى پيدا بوده، جان 
خود را از دســت داده اســت و نامادرى او 
پس از دستگيرى به ضرب و شتم كودك 

اقرار كرده است.
بــه گفته دادســتان بجنورد،نامادرى اين 
كودك بــه مواد مخــدر معتاد بــوده و 
تحقيقات درباره انگيزه اين اقدام وى آغاز 
شده است. ياران تاكيد كرد: تحقيقات در 

شعبه اول بازپرسى بجنورد ادامه دارد.

قتل هولناك كودك 2 ساله بجنوردى به دست نامادرى
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اوضاع نگران کننده شکایت ها از مشکی پوشان 

آژیر قرمز برای قعرنشین به صدا در آمد!

 فوتبال  سینا حسینی     بعــد از ماجرای کسر امتیاز 
باشگاه پدیده توسط فیفا به دلیل شکایت زوران، حالا این 
نگرانی به وجود آمده دیگر تیم مشهدی هم با این بحران رو 
به رو شود.روزبه وثوق احمدی، رئیس کمیته تعیین وضعیت 
بازیکنان لیگ برتر می گوید: دو شــکایت از چهار شکایت 
باشگاه مشکی پوشان همچنان در دست پیگیری است.البته 
مسئولان باشگاه برای حل مشکل انضباطی به وجود آمده 
اقداماتی را انجام داده اند اما همچنان این دو پرونده مفتوح 
است لذا باید سرعت بیشــتری به کار گرفته شود تا اتفاقی 

که برای پدیده رخ داد برای این تیم مشهدی رقم نخورد.
با این حال مدیران باشــگاه مدعی اند شــکایت ها برطرف 
شده و هیچ خطری تیم را تهدید نمی کند اتفاقی که هنوز 
ســند و مدرکی دال بر پرداخت آن از سوی باشگاه منتشر 

نشده است.

* درگیری لفظی لیدرها با سرمربی
اما به جز مشکلات حقوقی مشکی پوشان با پدیده اعتراض 
هواداران دو آتشه خود نیز رو به رو هستند. آنها روز شنبه در 

حاشیه دیدار دوستانه تیم خود به عملکرد یکی از بازیکنان 
اعتراض داشــتند و به همین دلیل جدال کلامی بین کادر 
فنی و لیدرها به وجود آمد که این اتفاق باعث شــد برخی 
جریان های مخالف کادر فنی فعلی از این فرصت استفاده 
کنند و با انتشار پست های متعدد در شبکه های اجتماعی 
حمله بی محابایی به عنایتی داشــته باشند. حتی برخی 
جریان های فرصت طلب مدعی شــدند لیدرهای مشکی 
پوشــان حضور در تمرینات این تیم را تحریــم کردند تا 
یک حاشیه جدید هم به حواشی نا تمام این تیم پر هیاهو 

اضافه شود.
*عنایتی: حرف زدن دعوا و درگیری نیست!

با این حال رضا عنایتی سرمربی سیاه جامگان در گفت و گو 
با خبرنگار قدس در واکنش به شایعات منتشر شده درباره 
درگیری او با هواداران و لیدرهــا توضیح داد: نمی دانم چرا 
عده ای دائم دوست دارند برای خود داستان سازی کنند. ما 
درگیری نداشتیم، برخی لیدرهای باشگاه نسبت به عملکرد 
یکی از بازیکنان جوان ما که تنها 15 سال سن داشت  گلایه 
داشتند چون چند موقعیت را خراب کرد من به آنها گفتم 

بالاخره باید در بازی تدارکاتی از این بازیکنان استفاده کنیم 
تا عیار آنها روشن شــود. اگر معنای این درگیری است من 

دیگر بقیه اش را  نمی دانم.
وی در ادامه توضیح داد:بعد از این اتفاق این دوستان به ما 
حق دادند و توضیحات ما را پذیرفتند، آنها نگران یارگیری 
و نقاط ضعف هســتند ما هم به فکر هستیم ولی با جنجال 
هیچ کاری درســت نمی شــود، از حق نگذریم بعد از این 
اتفاقات چنــد نفر از لیدرها با من تلفنــی صحبت کردند و 

موضوع حل شد .
* سرنوشت لیست عنایتی در هاله ابهام 

گفته می شــود عنایتی فهرســت بازیکنان مورد نیاز خود 
را به مدیران باشــگاه ارائه داده است اما هنوز معلوم نیست 
کدامیک از نفرات پیشــنهادی جذب شود، در شرایطی که 
گفته می شد نام میلاد فخرالدینی در جمع بازیکنان مورد 
نیاز عنایتی بود، این بازیکن به ذوب آهــن رفت تا یکی از 
نفرات مورد نظر عنایتی از فهرست خارج شود حالا باید دید 
در ادامه کار چند بازیکن دیگر به این شکل از فهرست مورد 

نیاز او خارج می شود؟

قهرمانی در دو جام نیاز به برنامه ریزی دارد
حسینی:  شرایط تیم واقعا سخت است

ایسنا: سید جلال حسینی درباره شرایط این روزهای تیمش پیش از بازی 
با صنعت نفت در مرحله یک هشتم نهایی  جام حذفی به صحبت پرداخت. 
او در بخشی از این گفت وگو به مشکلات مالی باشگاه هم اشاره کرد اما با 
ابراز امیدواری نسبت به تلاش های گرشاســبی سرپرست جدید باشگاه 
پرسپولیس گفت: هیئت مدیره باید به سرپرســت باشگاه کمک کند.در 

ادامه گفت وگوی کاپیتان پرسپولیس را می خوانید.
* بازی با صنعت نفت آبادان را چطور می بینید؟

واقعا کارمان سخت است. ما جمعه با بادران بازی کردیم و حالا سه شنبه هم 
باید برابر صنعت نفت آبادان قرار بگیریم و یک شنبه بعد با فولاد خوزستان 
بازی کنیم. کارمان واقعا سخت اســت اما خدا را شکر بازیکنان ما با تمام 
وجود تلاش کردند تا به اینجا برسیم و تیم مان را در یک نیم فصل در شرایط 

خوبی نگه داریم.
* با وجود نتایج خوبی که تیمتان گرفته به نظر می رسد مشکلات 

مالی کماکان پابرجا است و هنوز حل نشده است.
آقای گرشاسبی برای حل مشکلات واقعا تلاش می کند. پارسال قرار بود با 
ایشان جلسه ای داشته باشیم اما با توجه به اینکه به دعوت برانکو برای ناهار 
به رستوران رفته بودیم نتوانستیم جلسه برگزار کنیم. مطمئنا باید در این 
زمینه با آقای گرشاسبی صحبت کنیم چرا که شرایط تیممان واقعا سخت 
است و مشکلاتی که وجود دارد باید هرچه زودتر حل شود. می دانیم آقای 
گرشاسبی هم با تمام وجود تلاش می کند اما مشکلاتی که از قبل باقی مانده 

باعث شده او نتواند مشکلات حال حاضر تیم را حل کند.
* اما به نظر می رسد گرشاســبی برای حل مشکلات تنها است و 

هیئت مدیره هم کمکی نمی کند.
قاعدتا باید هیئت مدیره کمک حال سرپرست باشگاه باشد. آقای گرشاسبی 

واقعا تلاش می کند حتی در زمانی که تیم با تغییرات مدیریت مواجه بود 
ناگهان مشکلات زیادی روی دوششــان قرار گرفت اما تلاش کردند تا به 
تیم آسیبی نرســد. امیدوارم در این راه هیئت مدیره هم پا پیش بگذارد و 
به آقای گرشاسبی کمک کند تا مشــکلاتمان برطرف شود و شرایط تیم 

همین گونه باقی بماند.
* آیا به راستی پرســپولیس می تواند هم در جام حذفی و هم در 

لیگ برتر جام قهرمانی را به دست بیاورد؟
باید واقع گرا باشیم. رسیدن به هر موفقیتی برنامه ریزی خاص خودش را 
می طلبد. ما اگر می خواهیم در هر جام موفق باشیم و قهرمان شویم باید از 
قبل برنامه ریزی کنیم. الان ببینید تیم هایی مثل استقلال، فولاد و پارس 
جنوبی جم حریفان پرسپولیس هستند که قاعدتا در نیم فصل دوم تیمشان 
را تقویت می کنند. ما هم باید با قدرت به مصاف این تیم ها برویم و بتوانیم 

مقابلشان به پیروزی برسیم.

جایگاه ایران در فیفا دست نخورده ماند
ورزش: در حالی که فدراســیون جهانی فوتبال )فیفا( قرار است 
پنجشنبه 21 دســامبر )30 آذر( رده بندی ماهیانه تیم های ملی 
 »football-rankings.info« جهان را اعــلام کند، ســایت
طبق فرمول های موجود اقــدام به پیش بینی جایــگاه  تیم های 
ملی جهان کرد که بر این اساس تیم ملی کشورمان با 798 امتیاز 
همچنان در رده ســی ودوم جهان و اول آســیا اســت و تغییری 
در جایگاهش بــه وجود نمی آید. جایگاه 10 تیــم برتر جهان هم 
دستخوش تغییر نخواهد شــد و آلمان، برزیل، پرتغال، آرژانتین، 
بلژیک، اسپانیا، لهستان، سوئیس، فرانســه و شیلی به ترتیب در 

رده های اول تا دهم این رده بندی هستند.

خلعتبری: کسر امتیاز کارمان را سخت کرد
تســنیم: هافبک تیم فوتبال پدیده خراســان درباره شرایط این 
روزهای پدیده بعد از کسر شش امتیاز از این تیم گفت: ما بابت این 
اتفاق ناراحت و شوکه شدیم. مســئولان باشگاه در تلاش هستند تا 
این مشــکل را برطرف کنند، ولی طبیعتاً کسر شش امتیاز می تواند 
در نیم فصل دوم مــا را دچار چالــش کند. امیدوارم ایــن اتفاق در 
نیم فصل دوم به پدیده ضربه  نزند. محمدرضا خلعتبری در واکنش 
به اینکه خیلی ها پرسپولیس را شانس اول قهرمانی می دانند، گفت: 
پرسپولیس در حال حاضر از بقیه تیم ها جلوتر است و من هم معتقدم 
آن ها مدعی اول هستند. ما هم می توانستیم مدعی باشیم، ولی کسر 
شش امتیاز کارمان را سخت کرد. البته این را هم باید در نظر گرفت 
که در نیم فصل دوم ممکن است تیم هایی مثل استقلال، سپاهان و 

تراکتورسازی شرایط متفاوتی داشته باشند.

ادعای سرمربی ایرانجوان
ورزش: غلامرضا دلگرم سرمربی ایرانجوان بوشهر در نشست خبری 
پیش از دیدار این تیم مقابل استقلال در چارچوب جام حذفی گفت: 
از دو منظر به این بازی نگاه می کنیم. نگاه اول ما به اســتقلال است 
که بازی کردن برابر تیم هایی مانند اســتقلال که با ریشه هستند، 
باعث افتخار است. استقلال هواداران میلیونی در سراسر کشور دارد 
و بازیکنان ما می توانند توانایی خود را به نمایش بگذارند. همچنین 
ایرانجوان نیز 70 ســال قدمت دارد و به همین دلیل این بازی میان 
ریشه داران است و هر دو تیم از تیم های اصیل ایران هستند. بازیکنان 
ما یک چالش پیش رو دارند که باید از آن برای معرفی خود استفاده 
کنند. ما در این بازی به دنبال موفقیت هســتیم و استقلال نیز می 

خواهد پیروز باشد اما در نهایت یک تیم به مرحله بعدی می رود.

تقدیم پیراهن طارمی به کودک بیمار قلبی
ورزش سه: آقای گل دو فصل اخیر فوتبــال ایران که این روزها در 
انتظار پایان محرومیت خود به سر می برد، دیروز مهمان ویژه ای در 
تمرین داشت. پسربچه 11 ســاله ای که به شدت با بیماری در حال 
جنگیدن است، با توجه به ابراز علاقه اش برای دیدار با مهدی طارمی 
از سوی او برای حضور در تمرین دعوت شد. ابراهیم دیروز به تمرین 
پرســپولیس آمد و در جوی فوق العاده از ســوی مهدی طارمی و با 
تشویق او برای مبارزه بیشتر و دســتیابی به پیراهن پرسپولیس، در 

نهایت پیراهن این بازیکن را به یادگار گرفت.

شفر: از قائدی مشورت گرفتم
ورزش: وینفرد شــفر سرمربی آلمانی اســتقلال پیش از دیدار روز 
دوشنبه این تیم با ایرانجوان بوشهر با حضور در نشست خبری گفت:  
بازی در جام حذفی اصلا آسان نیست. بازی سخت پرسپولیس در جام 
حذفی را دیدید که اصلا آسان نبود. باید از ابتدا بازی را کنترل کنیم 
و نباید شانس گل به تیم حریف بدهیم. من دیروز فیلم چند بازی تیم 
حریف را دیدم و راجع به این تیــم با قائدی صحبت کردم و همه می 
دانیم که بازی راحتی نداریم ولی می خواهیم به مرحله بعدی برویم و 
بازیکنان باید برای این کار 100 درصد توان خود را بگذارند. ما در این 

دیدار جابر انصاری و فرشید اسماعیلی را نداریم.

درخشان با بازیکنان نفت خداحافظی کرد
حجازی سرمربی شد

ورزش: بعد از مشــکلات مالی باشــگاه نفت و حواشی این مسئله، 
حمید درخشان دیروز با بازیکنان تیمش در رختکن خداحافظی کرد. 
درخشان در پایان بازی دوســتانه دیروز تیمش خطاب به بازیکنان 
خود گفت: بعد از جلسه با مالک باشــگاه متوجه شدم که ماندنم در 
تیم هیچ فایده ای ندارد. از شــما می  خواهم مرا حلال کنید. می روم 
چون احساس می کنم حیثیت من و شــما در صورت ادامه این روند 
خواهد رفت.می روم تا با ایجاد تغییرات جدید حداقل 10 درصد دیگر 
از پول تان را از باشگاه بگیرید. جهانیان پیش از این با علیرضا منصوریان 
برای سرمربیگری نفت صحبت کرده بود که پاسخ منصوریان منفی بود. 

آتیلا حجازی  دیروز هدایت نفت تهران را بر عهد گرفت.

پرسپولیس رضایت ریزه اسپور را گرفت
ورزش: حمیدرضا گرشاسبی، سرپرست باشــگاه پرسپولیس،  در 
خصوص مسائل مربوط به محرومیت تیم و سفری که به ترکیه داشت، 
اظهار کرد:طی نشست چهار روزه ای که داشتیم، به جمع بندی بسیار 
خوبی رسیدیم و در نهایت رضایت این باشگاه را گرفتیم و ان شاءالله 
امروز این رضایت به صورت کتبی به دستمان خواهد رسید. سرپرست 
باشگاه پرسپولیس، در پاسخ به این سوال که نظر فیفا درباره این قضیه 
چه می شود، زیرا حکم را فیفا اعلام کرده است، اظهار داشت: فیفا هم 
با استناد به شکایت ریزه اسپور و شکایت ما پرونده را بررسی کرده و 
فعلًا حکم به محرومیت ما داده است اما فعلًا دو باشگاهی که با یکدیگر 

مشکل داشتند به تفاهم رسیده اند.

ابطال ثبت قرارداد تراکتوری ها
فارس : فریبرز محمودزاده مســئول کمیته نقل و انتقالات سازمان 
لیگ در گفت و گویی درباره ثبت قرار داد 6 بازیکن تراکتورسازی اظهار 
داشــت: ثبت قرارداد 6 بازیکن تراکتورسازی بی پایه و اساس است و 
این قراردادها مرجع قانونی ندارد و ابطال شــده است.وی افزود: باید 
مسئولان تراکتورســازی و هیئت فوتبال مراحل اداری را مجددا در 
تاریخ 28 آذرماه بار دیگر آغاز کنند. متاسفانه به خاطر ناهماهنگی که 
وجود داشت تراکتور از دو پنجره نقل و انتقالات محروم بوده و تا ساعت 
24 تاریخ 27 آذرماه و دو روز آینده هم پنجره نقل و انتقالات برای این 
تیم باز نخواهد شد و باید این باشگاه دوباره مراحل اداری را طی کند.  
محمودزاده خاطرنشــان کرد: بنده در تماسی که با مسئولان هیئت 

فوتبال استان هم داشتم آن ها اشتباه خود را در این باره پذیرفتند.

ضد حمله

14

تلگرامی

1

   ویسی سرمربی استقلال خوزستان درباره جدا شدن و حضور پیدا نکردن 
کولیبالی در تمرینات این تیم تاکید کرد که از او شکایت خواهند کرد.

   سایت مراکشــی »النهار آنلاین« خبر داد که فدراســیون فوتبال ایران با 

فدراسیون فوتبال الجزایر برای برگزاری دیدار دوستانه  در ماه مارس یعنی بازه  
زمانی بین تاریخ 10 اسفند 96 تا 11 فروردین 97 به توافق رسیده اند.

    تیم های فوتبال فولاد خوزستان و سپاهان قرار بود در یک دیدار دوستانه به 
مصاف یکدیگر بروند که این بازی لغو شد.

    رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ حرفه ای گفت: آلودگی هوای تهران 
به حد غیر مجاز نرسیده و به همین دلیل بازی های جام حذفی برگزار می شود.

    وحید امیری در جریان بازی روز جمعه پرســپولیس مقابل بادران دچار 

آسیب دیدگی شد و نمی تواند پرسپولیس را در روز سه شنبه این هفته در مرحله 
یک چهارم نهایی جام حذفی مقابل صنعت نفت آبادان همراهی کند.

   رضا کرملاچعب که پیش از آغاز فصل از پرسپولیس جدا شد و برای یک  سال 
به صورت قرضی به تیم استقلال خوزستان پیوست، به صورت توافقی از جمع 
شاگردان ویسی جدا شد. او با توجه به اینکه کماکان با باشگاه پرسپولیس قرارداد 

دارد در اختیار این تیم قرار خواهد گرفت.
   به نقل از سایت باشگاه ذوب آهن میلاد فخر الدینی که در نیم فصل گذشته 
لیگ برتر در گسترش فولاد عضویت داشــت با جدایی از این تیم به ذوب آهن 

پیوست و دوباره شاگرد قلعه نویی شد.
   واکنش مائورو ایکاردی، کاپیتان اینتر   به اولین شکست فصل » بازی بسیار 

عجیبی بود چرا که ما به شکســت در فصل جاری عادت نکرده بودیم. در نیمه 
نخست بازی بسیار خوبی را به نمایش گذاشتیم. می توانستیم نتیجه ای بهتر از 

این را رقم بزنیم«.
   جیانی اینفانتینو رئیس فدراســیون جهانی فوتبال   وارد ریاض، پایتخت 

عربستان شد تا در جشن صعود تیم ملی این کشور به جام جهانی 2018 روسیه 
شرکت کند.

   پرز در مورد گارد افتخار بارســا برای رئال در ال کلاسیکو گفت:  این قضیه 
برای من مهم نیست. بارسا اگر گارد افتخاری هم تشــکیل ندهد، نشانه ای بر 
بی احترامی به قهرمانی ما نخواهد بود. روحیه ما بسیار بالا رفته و کاملا مهیای 

مقابله با بارسا هستیم. 
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ورزشـــی

 یک قهرمانی دیگر در جام باشگاههای جهان

فرمول جادویی رئال: رونالدو + زیدان 
دلارام عظیمی: تیم زین الدین زیــدان بعد از 
یک نیمه ضعیف در فینال جام باشگاههای جهان 
در ابوظبی به لطف ضربه ایســتگاهی کریستیانو 
رونالدو، گرمیو نماینده آمریکای جنوبی را مغلوب 
کرده و قهرمانی سال گذشته برابر کاشیما آنتلرز 
را در این رقابت ها تکرار کرد. این ششمین عنوان 
قهرمانی برای رئال مادرید در تاریخ این تورنمنت 
که پیشتر جام بین قاره ای نامیده می شد، به شمار 
می رود. ضمن اینکه رئال در چهار دوره گذشته هم 
ســه بار این جام را به خانه برده است. مادریدی ها 
در حال حاضر پرافتخارترین تیــم این رقابت ها 
هستند. نماینده های برزیل هم تاکنون پنج بار در 
این تورنمنت قهرمان شده بودند ولی پیروزی روز 
شــنبه رئال در ابوظبی فرمانروایی مطلق این تیم 
در این تورنمنت را به تایید رساند. ضمن اینکه این 
افتخار سال رویایی تیم زیدان را به معنای واقعی 
تکمیل کرد؛ رئــال در ســال 2017 تنها در جام 

حذفی اسپانیا بدون جام ماند.  کریستیانو رونالدو 
که به تازگی جایزه توپ طلای سال را کسب کرده 
ستاره بی چون و چرای رئال در این رقابت ها بود. 
مهاجم پرتغالی با زدن دو گل دراین رقابت ها تعداد 
گلهــای زده اش در جام باشــگاههای جهان را به 
عدد هفت رســانده و حالا آقای گل تمام ادوار این 
تورنمنت به شــمار می رود. او در جدول گلزنان از 
لیونل مسی رقیب دیرینه اش و سزار دلگادو مهاجو 
روساریو سنترال که پنج گل درکارنامه دارند، بالاتر 

ایستاده است. 
زیزو بهتر از دل بوسکه 

زیــن الدین زیدان یــک جام دیگر به کلکســیون 
افتخارات روی نیمکت رئال افــزود و میانگین فتح 
یک جام در 89 روز را با این تیم دراختیار دارد. از وقتی 
که او به ســانتیاگو برنابئو آمده، رئال از مجموع 10 
تورنمنتی که درآنها به رقابت پرداخته، هشت جام 
را کسب کرده است. سال 2017 بهترین دوره حضور 

زیزو دراین تیم بود. او در این سال 5 جام با رئال فتح 
کرد. مربی فرانسوی در ژانویه 2016 بعد از ناکامی 
رافا بنیتس روی نیمکت به رئال آمد. اولین موفقیت 
او قهرمانی در چمپیونزلیگ فصل 2016- 2015 در 
فینال برابر اتلتیکو مادرید در ضربات پنالتی در میلان 
بود. سپس زیدان در سوپرجام اروپا برابر سویا برنده 
شد و بعد در جام باشگاههای جهان کاشیماآنتلرز را 
در فینال مغلوب کرد. رئال در فصل 2017- 2016 هم 
قهرمان رقابت های لالیگا و چمپیونزلیگ شد. سپس 
سوپرجام اسپانیا، سوپرجام اروپا و جام باشگاههای 
جهان را هم کسب کرد. او تنها مربی در عصر مدرن 
بوده که دو بار پیاپــی در لیگ قهرمانان تیمش را به 
قهرمانی رسانده است. زیدان در مدت 23 ماه روی 
نیمکت سفیدپوشان، در رتبه دوم بهترین مربیان 
تاریخ باشگاه قرار گرفته و از بیسنته دل بوسکه سبقت 
گرفت. تنها میگل مونیوس با 14 جام قهرمانی بیشتر 

از او برای این باشگاه کسب کرده است. 

قلعه نویی اشتباه هایش را تکرارمی کند

رده خارج ها در لیست ژنرال
 فوتبال  حمید رضــا عرب   امیرقلعه نویــی در دوران 
مربیگری اش درذوب آهن دقیقا همان اشتباه هایی را مرتکب 
می شــود که درآخرین فصل حضورش روی نیمکت استقلال 
مرتکب شــد. آن روزها که تنها به واســطه ارتباط ها و رفاقت 
هایش بازیکنانی را به خدمت می گرفت که از دوران اوج خود 

فاصله گرفته اند و بدل به مهره هایی نا کارآمد شده اند. 
به یاد داریم که او درآخرین سال های حضورش در استقلال 
بازیکنانی همچون پژمان نوری، علیرضا نیکبخت واحدی، 
مجیدغلام نژاد و چندین بازیکــن دیگر را به خدمت گرفت 
که هرگز مهره هــای تاثیرگذاری برای اســتقلال نبودند و 
نتوانستند نه باری از روی دوش استقلال بردارند و نه امیر را 

به سر منزل مقصود برســانند. قلعه نویی بی آنکه از گذشته 
تاریک خود در سال های پایانی مربیگری دراستقلال درس 
بگیرد درهمه سال هایی که دور از استقلال مربیگری کرده 
همین رویه را پیموده و در کمال تعجب می بینیم که اکنون 
در ذوب آهن پروژه جذب بازیکنــان ازرده خارج را به اوج 

رسانده است. 
قلعــه نویی ابتدای این فصل دســت گذاشــت روی ایمان 
موســوی. مهاجمی که آخرین گلش درفوتبــال ایران را از 
خاطر برده ایم. ایمان موســوی در حالی به معمای بزرگی 
درلیســت فصل جدید ذوب آهن بدل شــده که حالا قلعه 
نویی خبرازعقد قرارداد با میــلاد فخرالدینی می دهد. این 

بازیکن هم سال هاســت از دوران اوج خود فاصله گرفته و 
دیگر آن بازیکن تاثیرگذارنیســت.با جذب بختیار رحمانی 
البته ماجرا همچنان ادامه دارد. سرمربی باشگاه ذوب آهن 
به سینا عشوری هم که سال هاست در تراکتورسازی بازی 
نمی کند چراغ سبز نشــان داده و حتی سجاد شهباززاده را 

هم می خواهد.
 بازیکنانی که هیچ یک در اوج قرار ندارند و مشخص نیست که 
چرا باشــگاهی همچون ذوب آهن که گفته می شود مدیریت 
محکم و دقیقی دارد عرصه را برای قلعه نویی بازگذاشــته تا 
چنین بازیکنانی را به خدمت بگیرد. بدون شــک در فوتبال 
اصفهان بازیکنان آینده دار بســیار حضور دارند که می توانند 

آتیه باشــگاه ذوب آهن را بســازند اما هرچه ازعمر مدیریت 
سعید آذری در این باشگاه می گذرد اشتباه ها وسعت بیشتری 
می گیرد و این مدیر به جای طی روند صعودی در مسیر نزول 
قرار گرفته اســت. حتی انتخاب همین امیرقلعه نویی بعد از 
مربی جوانی همچون یحیی گل محمدی که دوجام حذفی را 
به ذوب آهن هدیه داده بود نوعی بازگشت به عقب محسوب 
می شد اما به خیال اینکه قلعه نویی می تواند دوباره درفوتبال 
اصفهان کاری انجام دهد این مربی به استخدام باشگاه متمول 
ذوب آهن درآمد اما زهی خیال باطــل. حالا ذوب آهن جام 
حذفی را هم که هرفصل مدعی اش بود از کف داده و در لیگ 

هم بعید است با این بازیکنان ره به جایی ببرد.

مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی 
کار سخت استقلال مقابل 

شگفتی ساز بوشهری
حمیدرضا خداشناس: از مرحله یــک چهارم نهایی جام 
حذفی عصر امروز دوبــازی برگزار می شــود و بنا بر برنامه 
اعلامی استقلال میزبان ایرانجوان بوشــهر است و خونه به 

خونه به مصاف گسترش فولاد می رود.
استقلال که نیم فصل را با پیروزی قاطع برابر سپاهان به پایان 
رساند و نشان داد کم کم به روزهای خوبش دارد نزدیک می 
شــود عصر امروز و در مقابل ایرانجوان بوشهر این شانس را 
دارد تا در ورزشگاه آزادی با پیروزی برابر این تیم بوشهری 
راهی مرحله نیمه نهایی شود و یک گام دیگر به جام نزدیک 
شود. شفر مربی آلمانی استقلال نیز با توجه به فاصله ای که 
تیمش با مدعیان در لیگ برتر دارد بدون شک در اولین سال 
حضورش در استقلال برای رســیدن به جام ، جام حذفی را 
بهترین راه می بیند. تقابل قائدی با تیم سابقش از جمله نکات 

قابل توجه این دیدار است.
اما در سوی دیگر میدان تیم شگفتی ساز ایرانجوان بوشهر 
قرار دارد که برای رســیدن به این مرحله ابتــدا  تیم فولاد 
خوزســتان را یک بر صفر شکســت داده و در مرحله بعدی 
هم تیم دسته دومی گل ابریشم را از پیش رو  برداشته است. 
ایرانجوان بوشهر که در لیگ یک جایگاه مناسبی در جدول 
ندارد و در رده ســیزدهم قرار گرفته اند با این حال آن ها در 
جام حذفی توانسته اند خود را به جمع هشت تیم برسانند. 
اکنون ایرانجوانی ها باید در ورزشــگاه آزادی به مصاف تیم 
استقلال تهران بروند و برای پیروزی برابر آبی پوشان پایتخت 
انگیزه زیادی دارند و امیدوارند با شکســت دادن استقلال و 

صعود به نیمه نهایی شگفتی را کامل کنند.
در دیگر دیدار عصر امروزشاگردان نکونام یکی دیگر از تیم 
های شــگفت انگیز این جام میزبان گســترش فولاد تبریز 
هســتند. خونه به خونه با توجه به  بازیکنــان خوبی که در 
اختیار دارد و بازی در ورزشــگاه خود بسیار امیدوار است با 
شکست دادن شاگردان فیروز کریمی خود را به جمع چهار 

تیم در مرحله نیمه نهایی برساند.
برنامه مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی:

دوشنبه ۲۷ آذر:
خونه به خونه - گسترش فولاد   ساعت 13:45

استقلال تهران - ایرانجوان ساعت 16:20
سه شنبه ۲۸ آذر:

استقلال خوزستان - تراکتورسازی   ساعت 14:30
پرسپولیس - صنعت نفت آبادان   ساعت 16:20



مردى كه از تالار شهر مشهد به سعدآباد آمد!

 «رياضى» معادلات كشتى خراسان رضوى را حل مى كند؟
 كشتى  سينا حسينى   پس از ماه ها بلاتكليفى در 
حوزه كشتى هيئت خراسان رضوى بالاخره روز گذشته 
مجمع انتخاباتى اين هيئت با حضور رئيس فدراســيون 
برگزار شد تا سرنوشت رياســت اين هيئت روشن شود. 
هرچند كــه از جنس كانديداها روشــن بــود كه گزينه 
برنده اين انتخابات چه كســى خواهد بود اما با اين وجود 
شش نفر براى حضور در اين رقابت نام نويسى كردند كه 
چهار نفر از اين شش نفر به سود گزينه كليدى انتخابات 
انصراف دادند تا مجمع بــا دو كانديدا   برگزار و در نهايت 
مسعود رياضى عضو شوراى اسلامى شــهر مشهد با 16 

راى برنده نهايى انتخابات شود.
مسعود رياضى كه به ادعاى خودش از 9 سالگى در اين رشته 
ورزشى حضور داشت، با ارائه شــش محور اصلى به عنوان 
برنامه هاى كليدى خود در حضور خــادم و اعضاى مجمع 
هيئت كشتى خراسان رضوى وعده داد با تمام توان و قدرت 
فعاليت خواهد كرد تا كشــتى خراســان رضوى دوباره به 

روزهاى اوج خود بازگردد.
ناصر بيدل، محمدرضا جعفرى، مسعود رياضى، محمدرضا 
عادلى، على اكبر عيســى زاده و قدرت االله قائمى كانديداى 
رياست هيئت كشــتى خراســان رضوى بودند كه عيسى 
زاده، عادلى، قائمى و جعفرى پيش از آغاز راى گيرى به نفع 

مسعود رياضى انصراف دادند. 

*كشتى خراسان دوباره بايد آقايى كند
رئيس فدراسيون كشــتى پس از اتمام راى گيرى در جمع 
اعضاى مجمــع از وضعيت  نا مطلوب كشــتى خراســان 
ابراز دلخورى و تاكيد كرد اميدوار اســت با حضور دوست 
ديرينــه اش در ســمت رئيس هيئت كشــتى خراســان، 
مسعود رياضى بتواند دوباره كشتى خراسان را به سر منزل 

مقصودش برساند.
رسول خادم، با اشــاره به توانمندى هاى موجود در عرصه 
كشتى خراسان افزود: استعداد و ظرفيت هاى خطه خراسان 
در كشتى بسيار بالا است اما گرفتار شدن در حاشيه باعث 
شده است كه اين منطقه به مدت چندين سال كشتى گير 

صاحب كلاس جهانى نداشته باشــد. كشتى به عنوان يك 
ورزش ملى، حامى جز مردم ندارد و كسانى هم كه به عنوان 
رئيس يك هيئت انتخاب مى شــوند بايد از افكار، توانايى و 
اقشار مختلف و صاحبنظران استفاده كنند تا حركت هاى رو 

به جلو در كشتى خراسان را شاهد باشيم.
وى توضيح داد: كشتى گيرانى كه در گذشته اى نه چندان 
دور از خراسان در عرصه ملى و جهانى درخشيدند امكانات 

آنها بيشــتر از زمان كنونى نبود و حتى مى توان گفت كه 
به لحاظ ســرمايه گذارى در اين عرصه شرايط محدودترى 
داشتند. برگزارى مسابقات مختلف ملى و بين المللى در يك 
استان باعث مى شود نگاه همه حاميان مالى و علاقه مندان 
به كشتى به آن نقطه معطوف شود و زمينه نمايش و تلاش 

بهتر كشتى گيران را فراهم كند.
رسول خادم در پاسخ به اين پرسش كه آيا كشتى خراسان 

دوباره به روزهاى اوج خود باز خواهد گشت، گفت: قطعا اين 
تغييرات به وجود آمد تا دوباره كشتى خراسان به روزهاى 
اوج خود برگردد و من مطمئنم با اين هدف دوباره شــاهد 

آقايى كشتى خراسان در كشور خواهيم بود.
رئيس فدراسيون كشتى در پاســخ به پرسش خبرنگار ما 
درباره كاهش محسوس بودجه ورزش كشور از سوى دولت 
هيچ جوابى نداد و تاكيد كرد فعلا قصد حرف زدن درباره هيچ 

موضوعى جز كشتى خراسان را ندارم.
 كليدى ترين برنامه رياضى 

رئيس هيئت كشتى خراسان رضوى نيز در پايان اين مجمع با 
اشاره به اين كه مسئوليت سنگينى بر عهده وى سپرده شده 
است؛ گفت: خراسان در عرصه قهرمانى از ساير استانها باز 
مانده است و بازگشت قهرمانانه كشتى اين استان به عرصه 

ملى و بين المللى از برنامه هاى من است.
مســعود رياضى افزود: بازگشت كشــتى به ميان جوانان و 
خانواده ها، حذف حاشيه ها و ارتقاى نظم، احياى كميته هاى 
هيئت كشــتى، ايجاد وحدت و همدلى، اســتعداديابى در 
مدارس، برگــزارى منظــم مســابقات محلــى از جمله 
راهبردهايى اســت كه براى بازگشــت كشــتى به عرصه 

قهرمانى دنبال خواهد شد.
وى با اشاره به اينكه درگيرى هاى او در حوزه شوراى شهر 
يك دغدغه جدى براى فعاليت وى در اين عرصه است، گفت: 
بايد به گونه اى برنامه ريزى كنم كه زمان لازم براى اجراى 
برنامه هاى كشــتى را پيدا كنم و قطعا با يك برنامه ريزى 
صحيح و مديريت زمان مى توانيــم در هر دو حوزه فعاليت 

تاثيرگذار داشته باشيم.
رياضى در خصــوص تغييرات در كابينه هيئت كشــتى 
خراسان رضوى گفت:اگر بگويم كه به تغييرات فكر نكرده 
ام واقعيت را بيان نكردم اما براى اينكه از پتانسيل موجود 
در حوزه فعلى كشتى برخوردار شوم فعلا هيچ تغييرى در 
تركيب اجرايى هيئت نخواهم داشت اما اگر نياز به انجام 
تغييرات باشد قطعا به اين سمت خواهم رفت كه تغييرات 
با رويكرد ايجاد تحول جديد و نو در عرصه هيئت كشتى 

انجام دهيم.

انگليس - ليگ برتر
 لسترســيتى 0 - 3 كريستال 

پالاس
 آرسنال 1 -  0 نيوكسل

 برايتون 0 - 0 برنلى
 چلسى 1 - 0 ساوتهمپتون
 واتفورد 1 - 4 هادرسفيلد

 استوك سيتى 0   - 3 وستهام
 منچسترسيتى 4 - 1 تاتنهام

اسپانيا - لاليگا
 بيلبائو 0 - 0 رئال سوسيداد

 ايبار 2 - 1 والنسيا

 اتلتيكومادريد 1 - 0 آلاوس
ايتاليا - سرى آ

 اينتر 1 - 3 اودينزه
 تورينو 1 - 3 ناپولى

 آاس رم 1 -  0 كاليارى
آلمان - بوندسليگا

 كلن 1 - 0 وولفسبورگ
 وردربرمن 2 - 2 ماينتس
 فرانكفورت 2 - 2 شالكه

 آگزبورگ 3 - 3 فرايبورگ 
اشتوتگارت 0 - 1 بايرن مونيخ

 دورتموند 2 -  1 هافن هايم

ميز نتايج

دوشنبه 27 آذر جام حذفى ايران
 استقلال - ايران جوان بوشهر

 ساعت: 16:20 زنده از شبكه سه
 

سهشنبه 28 آذر جام حذفى ايران
 استقلال خوزستان - تراكتورسازى تبريز

 ساعت: 14:00 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 28 آذر جام حذفى ايران
پرسپوليس - صنعت نفت آبادان
 ساعت: 16:20 زنده از شبكه سه

سهشنبه 28 آذر جام اتحاديه انگليس
 آرسنال - وستهام

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 29 آذر هفته 12 ليگ برتر واليبال
 شهردارى تبريز - پيكان تهران

 ساعت: 15:30 زنده از شبكه ورزش
 

چهارشنبه 29 آذر جام حذفى آلمان
 بايرن مونيخ - دورتموند

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

چهارشنبه 29 آذر  هفته 19 لوشامپيونه فرانسه
 پارى سن ژرمن - كان

 ساعت: 23:30 زنده از شبكه ورزش

ورزش در سيما

15

حمل    مشعل  المپيك 
توسط بهرام رادان

ورزش: بهرام رادان بازيگر مشهور ايرانى   در سئول پايتخت كره جنوبى 
در برنامه حمل مشعل المپيك زمستانى2018 مشعل بازى ها را حمل كرد.

بهرام رادان بعد از حمل مشعل المپيك زمستانى  2018 در كره جنوبى گفت: 
حس خيلى خوب و عجيبى بود كه توانستم اين مشــعل را حمل كنم. اميدوارم 

نمايندگان ايران در اين مسابقات بتوانند عملكرد موفقى داشته باشند و همينطور 
در المپيك زمســتانى بعدى كه فكر مى كنم سال 2022 در پكن هست، اين روند 
ادامه پيدا كند. البته فرقى نمى كند كه المپيك تابستانى باشد يا زمستانى، وقتى 
از ايران تيمى حضور داشته باشد، ما حمايت مى كنيم؛ همانطور كه مردم مرا 

حمايت كردند. در همين رابطه كوهنورد مشهور ايرانى براى دقايقى مشعل 
المپيك زمســتانى را حمل كرد. عظيم قيچى ساز كه بعد از چندين 

سال تلاش امسال موفق شد جزو باشگاه 8 هزارتايى ها قرار 
بگيرد،   مشعل المپيك زمستانى 2018 را در كره 

جنوبى حمل كرد.

شجاعى: 
برنامه اى براى ماندن در 

تيروكمان ندارم
ايسنا: رئيس فدراســيون تيروكمان با بيان اين كه برنامه اى 

براى ماندن در تيروكمان ندارم، گفت: طى جلسه اى كه با داورزنى 
داشتم، تاكيد كردم كه هر چه  ســريع تر وضعيت من را در تير و كمان 

مشخص كنند. محمدعلى شجاعى گفت: من در چهار سالى كه مسئوليت 
اين فدراسيون را بر عهده داشــتم به اندازه خودم كار كردم و هدفم اين 
بود كه در رده هاى پايه به نتايج خيلى خوبى دســت پيدا كنيم كه خدا 
را شــكر خروجى راضى كننده بود.  وى گفت: حتى اگر بحث حضور 

من به عنوان معاون امور اقتصادى و توســعه منابع  در استاندارى 
اصفهان به عنوان شغل دوم محسوب مى شد، من برنامه اى 

براى ماندن در تيروكمان نداشتم. من از مدت ها قبل 
تصميم خود را گرفته بودم كه ديگر در اين 

حوزه نمانم.

تيم فوتبال 5 نفره نايب 
قهرمان آسيا شد

ورزش: تيم ملى فوتبال 5 نفره ايران در فينال مسابقات قهرمانى 
آسيا برابر چين شكست خورد و به عنوان نايب قهرمانى دست يافت.  تيم 

فوتبال 5 نفره كشورمان امروز يكشــنبه در فينال مسابقات قهرمانى آسيا 
مقابل چين قرار گرفت و با قبول شكست 2 بر صفر برابر اين تيم، عنوان نايب 
قهرمانى را كسب كرد. در ديدار رده بندى نيز دو تيم تايلند و كره جنوبى مقابل 
هم قرار گرفتند كه تايلند با نتيجه 2 بر صفر كره جنوبى را شكست داد و عنوان 
سوم را كسب كرد. تيم ژاپن نيز  2 بر يك مالزى را شكست داد و پنجم شد. 
تيم ملى ايران در اين مسابقات برابر تيم هاى كره جنوبى، مالزى و تايلند 

به پيروزى رسيده بود. اين مسابقات در كشور مالزى برگزار شد 
كه تيم هاى چين، ايران و تايلند كه عناوين اول تا سوم را 

كسب كردند سهميه بازى هاى جام جهانى 
اسپانيا را به دست آوردند.

            دوشنبه  27 آذر 1396
29 ربيع الاول 1439 18 دسامبر 2017  سال سى ام  شماره 8573 



 جامعه/ محمود مصدق 
وقتى ســازمان بهزيستى 37 سال  

پيش با ادغام 16 نهاد، موسســه و 
انجمن خيريه تشــكيل شد شــايد هيچ كسى 
حتى شــهيد فياض بخش مؤسس اين سازمان 
هم تصور نمى كــرد كــه روزى مهمترين نهاد 
دولتى - اجتماعى جهت ساماندهى اقشار آسيب 
پذيرجامعه با سيلى از آسيب ديدگان نيازمند به 
حمايت مواجه شــود. از افراد معلول و ســالمند 
گرفته تا زنان و كودكان بى سرپرست ومعتادان 

متجاهر بى نان و غذا و.... 
امــا اين اتفاق تلخ بنا به هر دليل يا دلايلى افتاد 
و گذر زمان نيز نشــان داد كه تحت پوشش قرار 
دادن و جلب رضايت همه معلولين، ســالمندان، 
كــودكان كار و بازمانــده از تحصيــل، زنــان 
بى سرپرســت، قربانيان اعتياد و غيره كارى اگر 
نگوئيم غير ممكن اما بســيار سخت است بويژه 
وقتى كه بودجه ســازمان بهزيستى كافى نباشد 
و هر روز و هر سال هم بر تعداد آسيب ديدگان و 

نيازمندان افزوده شود.
گفت و گوى قدس با انوشيروان محسنى بندپى 
معــاون وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعى و رئيس 
ســازمان بهزيستى كشور اشاره اى دارد به افت و 
خيزهاى چالش هاى پيش روى اين مجموعه كه 
بخشى از آن به آسيب هاى اجتماعى بر مى گردد؟

 آقاى محســنى بند پى،حجم مطالبات 
و انتظارات از بهزيســتى بسيار زياد است. 
رويكرد اين سازمان در دوران مديريت شما 

چگونه خواهد بود؟
طبق اصول29و30 قانون اساسى استراتژى اين 
ســازمان به عنوان يك نهاد اجتماعى – دولتى 
كه با بودجه عمومى و مشاركت مردمى فعاليت 
مى كند حمايت از معلــولان و محرومان جامعه 
است. ضمن اين كه برنامه ششم توسعه كشور هم 
محوريت سلامت اجتماعى به عهده اين سازمان 
نهاده شده است بر اين اساس و با توجه به تنوع 
و فراوانى آسيب هاى اجتماعى و دغدغه هايى كه 
در اين رابطه وجود دارد در صدد هستيم با جامع 
نگرى و استفاده از روش هاى نوين علمى نقش و 
اثر بخشى بهزيستى در حمايت از جامعه هدف را 
افزايش دهيم. البته براى اين منظور بايد رويكرد 
سيســتمى و فرآيندى را در ســازمان نهادينه 
كنيم در اين صورت اقدامات مبتنى بر شواهد و 

مستندات خواهد بود نه آزمون و خطا. 

 پيشگيرى از آسيب هاى اجتماعى يكى 
از مباحث جدى جامعه است و قطعاً سازمان 
زمينه  اين  در  نقش عمده اى  بهزيســتى 
مى تواند ايفا كند. براى كاهش اين آسيب ها 

چه برنامه هاى خاصى داريد؟
نمى خواهم بگويم كه آمار خيلى از آســيب ها را 

كاهش داده ايم ولى براى اين منظور نقشه راهى 
كه منجر به موفقيت قطعى شــود را در دستور 

كارمان داريم.
ما در معلوليت ها خوب كار كرديم و جلو رفتيم به 
طورى كه الان 80 درصد كودكان در همان سال 
اول تولدشــان غربالگرى و شنوايى سنجى شان 
انجام مى شود و اگر نياز به كاشت حلزون داشته 
باشند معرفى مى شوند تا اين كار براى آن ها انجام 
شــود يا در صورت نياز به درمان هاى دارويى از 
آنــان حمايت مى كنيم. در زمينه بينايى نيز 81 
درصد كودكان يعنى حدود 3 ميليون كودك 3 تا 
5 سال را تحت پوشش داريم. همچنين در برنامه 
ششم توسعه ورود بحث اختلالات ژنتيكى شديم 
كه عامل 50 درصد معلوليت هاست. در واقع براى 
پيشــگيرى و كاهش معلوليت ها كه در ماده 75 
قانون برنامه ششــم ششم توسعه هم پيش بينى 
شده است طرح غربالگرى ژنتيكى در زمان ازدواج 

را اجبارى كرديم.
در ارتباط با آسيب هاى اجتماعى هم كه اعتياد 
مهمترين آن هاســت چون در هــم افزايى ديگر 
آســيب ها مثل جرم و جنايت، طــلاق، كودك 
آزارى و همســر آزارى نقش اساسى دارد اولويت 
نخست سازمان بهزيستى پيشگرى خانه به خانه، 
محيط هاى دانــش آموزى، كارى، ورزشــى و... 
است. ناگفته نماند در زمينه اعتياد سياست گذار 
اصلى ستاد مبارزه با مواد مخدر است و سازمان 
بهزيســتى به عنوان مهمترين دستگاه حمايتى 
بيشــتر نقش تكميلى را دارد. يعنى اين سازمان 
يكى از حلقه هــاى زنجيره پيشــگيرى اعتياد 

و همچنيــن درمان و توانمند ســازى معتادان
 است.

  
  هر وقت بحث افزايش آســيب ديدگان 
اجتماعى و ضرروت پيشگيرى پيش مى آيد 
هر يك از ســازمان ها كه ادعاى مقابله با 
آسيب هاى اجتماعى را داشته توپ را توى 
زمين ديگرى مى اندازد و مى گويد كوتاهى 
از طرف هاى ديگر بوده است. با اين وجود 
تعامــل و همكارى دســتگاه هاى درگير 
دركاهش آســيب هاى اجتماعى را چگونه 

ارزيابى مى كنيد؟ 
محوريت و توليت آسيب ها با سازمان بهزيستى 
است و ساير دســتگاه ها شركاى اين سازمان در 
مهار و كاهش آســيب ها به شــمار مى آيند كه 
همكارى آن ها بهزيســتى را در انجام وظايفش 
بســيار تقويت مى كند. به هرحال يكى از نقاط 
ضعف ما در گذشته اين بود كه جزيره اى فعاليت 
مى كرديم و هر دستگاهى به تصور اين كه بهترين 
برنامه را دارد اقداماتى براى كاهش آسيب ها انجام 

مى داد اما واقعيت اينست كه آسيب هاى اجتماعى 
ماهيت بســيار پيچيده اى دارنــد كه مى طلبد 
ازظرفيت همه دستگاه ها و نهاد ها براى مقابله با 
آسيب ها استفاده شود كه تشكيل شوراى عالى 

اجتماعى در همين راستا ارزيابى مى شود. 

 آيا آمارى از آسيب هاى اجتماعى وجود 
دارد؟ 

آمار دقيقى از آســيب هاى اجتماعى در كشــور 
نداريم و نمى دانيم روند رشد آن چگونه بوده است 
البته در برنامه ششم توسعه پيش بينى هايى شده 

تا آسيب ها رصد و پايش شود. 

 با توجه به روند رو به رشــد آسيب هاى 
اجتماعــى بويژه طلاق و اعتياد، ســالانه 
چه تعداد به افراد تحت پوشــش سازمان 

بهزيستى اضافه مى شود؟
هرسال به تعداد افراد نيازمند براى اين كه تحت 
پوشش بهزيستى قرار بگيرند، اضافه مى شود اما از 
سوى ديگر ما پس از توانمند سازى افراد آن ها را 

از ليست افراد تحت پوشش خارج مى كنيم. 
مثلاً از ابتداى سال تا كنون حدود 900 ميليارد 
تومان وام توانمند ســازى و اشتغال زايى به افراد 
تحت پوشش قرار داديم.يا در گروه زنان سرپرست 
خانوار دو طرح كارافرينى بســيار خوبى با عنوان 
گروه هــاى هميــار و گروه هاى خوديــار را اجرا 
كرده ايم در نتيجه آنان را از چرخه حمايت هاى 
مستقم خود خارج كرديم. همچنين درسال نود و 
پنج، 17 درصد از جامعه هدف – زنان سرپرست 

– را پس از توانمند كردن از ليست خارج و بجاى 
آ ن ها 17 درصد از افراد جديد را تحت پوشــش 

قرار داديم. 

 يعنى سالانه 17 درصد از پوشش حمايتى 
بهزيستى خارج و 17 درصد جديد جذب يا 

وارد مى شوند؟
 خير.اين موضوع در تعداد ورودى و خروجى زنان 
سرپرست خانوارصدق مى كند اما بخش معلوليت 
اين گونه نيست.يعنى شايد سال به سال وضعيت 

بدتر هم بشود.

 اصلاً تعــداد ورودها و خروجى ها به چه 
شكلى است؟ 

ميــزان ورودى و خروجى افراد تحت پوشــش 
بهزيستى به اين گونه اســت كه در بخش زنان 
سرپرســت خانوار به همــان ميزانى كه توانمند 
مى شــوند را خارج مى كنيم و بــه همان ميزان 
هم ورودى داريم اما در بخش معلولان اين گونه 
نيست. يعنى آن هايى كه معلوليت شان خفيف 
است پس از توانمند ســازى از چرخه حمايتى 
خارج مى شــوند كه البته در مقايسه با زنان بى 
سرپرست خروجى شان معمولاً كمتر است. البته 
ورودى آن ها هم حدود دو ســه درصد بيشــتر 

نيست.

 ما مى دانيم كه بودجــه همواره يكى از 
بوده.  بهزيستى  سازمان  جدى  چالش هاى 
افزايش  اين سازمان  اعتبارات  اخيراً  البته 
داشته است با اين وجود آيا همچنان براى 
ارايه خدمات بهتر به آسيب ديدگان مشكل 

كمبود بودجه داريد؟
در بحــث اعتبارات در ســطح دســتگاه ها ى 
اجرايى كشور شاهد يكسرى تنگناهايى هستيم 
كه بهزيستى نيز از اين مســئله جدا نيست.اما 
واقعيت اينســت كه همه مشكل بحث كمبود 
بودجه نيست. امروزه بحث برنامه هاى راهبردى 
كلان و عملى كه واقعاً اثر بخش باشــد، مطرح 
اســت. واقعاً در اجراى برنامه ها هر وقت به دولت 
و مجلس پيشــنهاد كمك كرديم با ما همكارى 

كرده اند. 
مثــلا در اجراى طرح اورژانس اجتماعى كه طى 
15 سال 150 ايســتگاه اورژانس راه اندازى شده 
بود اين رقم فقط در سال جارى به دوبرابر افزايش 

يافته است.
در مجموع بنده خيلى از كمبود بودجه گله ندارم 
و ان شــاء االله اگر بودجه اين سازمان صد در صد 
تخصيص پيدا كند به صورت مناسب ارايه خدمات 
خواهيم كرد كه اثر بخشى كار را شاهد خواهيم 
بود.البته به آن صورت كه انتظار يك مدينه فاضله 
را داشته باشيم اما قطعاً آسيب ها ى اجتماعى در 

آينده كاهش مى يابند. 

رئيس سازمان بهزيستى در گفت و گو با قدس:

آمار دقيقى از آسيب ها ى اجتماعى نداريم
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جامعه

برش
آمار دقيقى از آســيب هاى اجتماعى در 
كشور نداريم و نمى دانيم روند رشد آن 
چگونه بوده است البته در برنامه ششم 
توسعه پيش بينى هايى شده تا آسيب ها 

رصد و پايش شود

معاون پرورشى و فرهنگى 
وزارت آموزش و پرورش تشريح كرد

شيوه نامه اردوى دانش آموزان 
سخت گيرانه تر مى شود

ايســنا: معاون پرورشى 
و فرهنگــى وزير آموزش 
اينكه  بيــان  با  و پرورش 
شــيوه نامه اردويى سخت 
گيرانه تر مى شــود گفت: 
اين موضوع كمك مى كند 
مركــزى ســفر را كنترل 
كرده و سرپرســتان اردو 

آسوده تر باشــند و اميدواريم دچار افت كمى و كيفى در اين زمينه 
نشويم. مهدى افزود: در شيوه نامه اردوها تغييراتى در دست انجام است 
كه بخشــى از مواد آن در اردوهاى راهيان نور اعمال شد و شيوه نامه 
اصلى تمام اردوها در دســت تدوين است. از جمله محور بودن مركز 
كنترل سفرهاى استانى به عنوان محوريت در شيوه نامه جديد مورد 
توجه است. در اين مركز مسئولان برگزار كننده اردو پاسخگو هستند 
و اگر والدين بخواهند از وضعيت فرزندشان در طول مسير مطلع شوند 

اين مركز پاسخگو خواهد بود.
وى با بيان اينكه حركت در شــب نيز از ساعت 11 تا 5 صبح ممنوع 
است گفت: همچنين لازم است برخى مسيرها تغيير كنند، به همين 
علت ممكن اســت مسير و حجم زمانى اردوها طولانى تر شود. ايجاد 
اين مركز بسيار حايز اهميت است و بايد اردوگاه هاى بين مسير را نيز 
معرفى كنيم تا اگر لازم به اقامت و توقف شــبانه بود مشكلى بوجود 
نيايد. براى اين امر مدرسه شــبانه روزى، مدارس عادى و همچنين 

اردوگاه هاى سطح شهر مدنظر هستند.
فيــض ادامه داد: به اين ترتيب شــيوه نامه اردويى ســخت گيرانه تر 
مى شود، اما كمك مى كند مركزى سفر را كنترل كرده و سرپرستان 
اردو آسوده تر باشند و اميدواريم دچار افت كمى و كيفى در اين زمينه 

نشويم.

يك نماينده مجلس انتقاد كرد
بى توجهى آموزش و پرورش در بكارگيرى 

آموزشياران نهضت سوادآموزى
خانه ملت: نماينده مردم سلســله و دلفان در مجلس از بى توجهى 
وزارت آمــوزش و پرورش در زمينه بكارگيرى آموزشــياران نهضت 

سوادآموزى انتقاد كرد.
على رستميان در نشست ديروز مجلس در تذكر شفاهى خود گفت: 
نبايد در به كارگيرى مربيان پيش دبستانى جا مانده از قبل از سال 91 
تبعيض قائل شد چرا كه در حال حاضر تعداد آنان 25 نفر است و نكته 
ديگــر اينكه عليرغم صدور اجراى حكم از طريق ديوان عدالت ادارى 
همچنان به اين موضوع توجه خاصى نشــده و در زمينه بكارگيرى 

آموزشياران نهضت سوادآموزى نيز مشكل وجود دارد.
وى ادامــه داد: آقاى وزير چگونه مى توان ايــن موضوع را معنا كرد 
كه آن هايى كه بر اســاس ديوان عدالت ادارى رأى به نفعشان صادر 
شــده از بكارگيرى شان جلوگيرى شــود، اين در حالى است كه در 
تمام كشور و ساير شهرهاى استان لرستان آن ها استخدام شدند اما 
در حوزه انتخابيه سلسله و دلفان ظلم انجام شده بنابراين كميته اى 
براى رسيدگى ظلم روا شده تشكيل شود و نتيجه بررسى ها به اطلاع 

فرهنگيان و ذى نفعان برسد.

از سوى رئيس پليس راهور اعلام شد
تكذيب جريمه بدحجابى

 توسط دوربين هاى جاده اى
تسنيم: رئيس پليس راهور ناجا شــايعات مطرح شده درباره ثبت 
تصوير رانندگان بدحجاب توسط دوربين هاى جاده اى را تكذيب كرد.

ســردار تقى مهرى در واكنش به انتشار شايعاتى در خصوص جريمه 
شــدن تعدادى از رانندگان در جاده هاى كشور به دليل عدم رعايت 
حجاب توســط دوربين هاى جاده اى اظهار كرد: اين موضوع به هيچ 
وجه صحت نداشــته و هيچ تخلف اينچنينى توســط دوربين هاى 

جاده اى ثبت نشده است.
رئيس پليس راهور ناجا خاطرنشان كرد: دوربين هاى جاده اى پليس 
تخلفات خاصــى را ثبت مى كنند كه ثبت تخلف بدحجابى راننده و 

تخلفات اينچنينى جزو اين موارد نيست.
شــايان ذكر است در روزهاى اخير شــايعاتى مطرح شده بود كه بر 
اساس اين شايعات، تصاوير بدحجابان داخل خودرو توسط دوربين هاى 

جاده اى ثبت شده و خودروى اين افراد متوقف شده است.

قائم مقام سازمان نظام پرستارى كشور بيان كرد
رد پيشنهاد بودجه 1000 ميلياردى براى اجراى 

تعرفه هاى پرستارى 
مهر: قانون تعرفه گذارى خدمات پرستارى در تابستان 86 تصويب 
شــده، اما از آن سال تاكنون بنا به دلايل غيركارشناسى از اجراى آن 

ممانعت به عمل آمده است.
قائم مقام سازمان نظام پرستارى كشور با اشاره به رد پيشنهاد بودجه 
1000 ميلياردى براى اجراى تعرفه هاى پرستارى در سال 97، گفت: 
با توجه به قانون تعرفه گذارى خدمات پرســتارى مصوب ســال 86 
مجلس و همچنين، برنامه ششم توسعه، سازمان نظام پرستارى بودجه 
1000 ميليارد تومانى از محل بودجه عمومى را پيشــنهاد داد تا اين 

قانون خاك خورده در سال 97 اجرايى شود.
محمد شريفى مقدم با اشاره به همراهى وزارت بهداشت براى بودجه 
پيشنهادى سازمان نظام پرستارى، افزود: خوشبختانه پيشنهاد نظام 
پرستارى با نظر موافق وزارت بهداشت همراه شد و اين بودجه را تأييد 
كرد، اما متأسفانه بودجه پيشنهادى توسط معاون اجتماعى سازمان 
مديريت رد شد. شريفى مقدم با اظهارتاسف از حاكم شدن جريان و 
تفكر خاص در معاونت اجتماعى براى تصميم گيرى درباره بودجه هاى 
پيشــنهادى، گفت: با اين قبيل تصميم گيرى ها، حق جامعه بزرگ 

پرستارى را ضايع مى كنند.

خبر

گروه جامعه- محمود صديقى: صندوق تأمين اجتماعى 
هيچ وقت ورشكســته نمى شود و بيمه شدگان نگران انجام 

تعهدات از سوى اين صندوق نباشند. 
سيد تقى نوربخش درباره خطر ورشكستگى صندوق تأمين 
اجتماعى و نگرانى هاى كه بيمه شــدگان از اين بابت دارند، 
گفـت: به لحاظ علمى معنى ورشكستگى براى صندوق هاى 
بيمه هــاى اجتماعى كه به صورت ســه جانبه گرايى يعنى 
توسط كارفرما، بيمه شده و دولت اداره مى شوند، قابل تصور 
نيست؛ ضمن اينكه ما يك صندوق بين نسلى هستيم و دولت 

به آن متعهد است. 
وى با اشاره به اينكه تعهد دولت به صندوق هاى هاى تأمين 
اجتماعى به لحاظ تئورى هم يك فرصت و هم تهديد است، 
تصريح كرد: فرصتش اين اســت كــه صندوقى مثل تأمين 
هيچ وقت ورشكسته نمى شود، به طور نمونه منابع و مصارف 
صندوق بازنشستگى كشــورى از چند سال پيش از تعادل 

خارج شــده است، اما چون به صورت سه جانبه گرايى اداره 
مى شــود و دولت نسبت به آن متعهد است، همچنان فعال 

است و به نحو احسن به تعهداتش عمل مى كند. 
وى گفت: تمام تلاش ما در سازمان تأمين اجتماعى اين است 
كه بودجه بگير دولت نباشــيم و مثل برخى از صندوق هاى 
بيمه اى بتوانيم با منابع و مصارف خود، پاسخگوى تعهدات 
باشــيم.از اين رو همه بحث ها و نظرهاى كارشناسى كه در 
دولت و مجلس طى يك ماه گذشــته داشته ايم، براى پيش 
بينى راهكارهايى بوده است كه اين سازمان بتواند روى پاى 

خودش بايستد. 
نوربخش خروج از بنگاه دارى را يكى ازسياست ها و راهبردهاى 
خود اتكايى ســازمان تأمين اجتماعى از دولت عنوان كرد و 
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شركت اين سازمان را تصويب كرده است.
وى با اشاره به اينكه شركت هايى كه به فروش مى رسند هم 

ســود ده و هم زيان ده هستند، تصريح كرد: اين شركت ها 
در طول 30 ســال گذشته بابت بدهى هاى دولت به سازمان 
تأمين واگذار شده اســت كه برخى از آن ها زيان بوده اند، از 
اين رو با اصلاح ساختار اين شركت را به مرحله اى رسانده ايم 
كــه قابل عرضه در بورس باشــند تا ايــن گونه هم فروش 
شركت ها راحت تر باشد و هم از شفافيت بيشترى برخوردار 

باشد.
نوربخش از تدوين يك برنامه دوساله براى خروج از بنگاهدارى 
و فروش شركت هاى مورد نظر خبر داد و گفت: از سوى ديگر 
هيئتى متشكل از رياست سازمان، مدير عامل شستا و رئيس 
هيئت مديره سازمان تأمين اجتماعى كار فروش شركت ها را 
به عهده دارند كه البته در انجام اين مهم دستگاه هاى نظارتى 

كشور هم نظارت خواهند داشت. 
وى دربــاره نگرانى كاركنان شــركت هايى كــه به فروش 
مى رســند، گفت: جاى نگرانى براى كارگران اين شركت ها 
نيست. تعدادى از اين كارگران در مرحله بازنشستگى هستند 
كه تعهدشان را سازمان انجام مى دهد، بقيه نيز قطعاً در خود 
شركت مشغول خواهند بود، چون براى اين منظور نامه هاى 
لازم از سوى سازمان خصوصى سازى تنظيم مى شود و ازآنان 
حمايت هاى لازم انجام خواهد؛ يعنى ادامه فعاليت كارگران 

در شركت هايى كه به فروش مى رسند به صورت تضمينى 
خواهد بود. همان طورى كه تا كنون اين اتفاق افتاده اســت 
كه نمونه آن را درباره فروش شركت ذوب آهن اصفهان شاهد 

بوده ايم. 
او با اشاره به اينكه سازمان تأمين اجتماعى جهت حفظ منابع 
متعلق به بيمه شدگانش قطعاً بايد سرمايه گذارى اقتصادى 
انجام بدهد، گفت: يعنى ممكن اســت از يك هلدينگ كه 
حاشــيه ريســك و زيان بالايى دارد خارج شويم و وارد يك 
فعاليتى شــويم كه حاشيه سود آن بالاســت كه راه اندازى 

صندوق  اى. تى. اف تا 6 ماه آينده نمونه اى از آن است.

مديرعامل سازمان تأمين اجتماعى در گفت و گو با قدس:

صندوق تأمين اجتماعى هيچ وقت ورشكست نمى شود

رئيس پليس مبارزه با مواد مخدر ناجا انتقاد كردرئيس فراكسيون فرهنگيان مجلس عنوان كرد

كاهش سهم آموزش و پرورش
از بودجه عمومى

دور باطل
جمع آورى معتادان

تسنيم: وزير اســبق وزارت آموزش و پرورش گفت: سهم 
آموزش و پرورش از بودجه عمومى دولت در سال 97 به 8/2 
درصد كاهش مى يابد. حميدرضا حاجى بابايى افزود: در حال 
حاضر سهم بودجه آموزش و پرورش از بودجه كل كشور در 
حال كاهش اســت و در سال 96 به 10 درصد و در بودجه 
97، بــه 8/2 درصد كاهش مى يابد چرا كه بودجه عمومى 
425 هزار ميليارد تومان اســت و بودجه آموزش و پرورش 

35 هزار ميليارد تومان تعيين شده است.
وى تصريــح كرد: بودجه پيش بينى شــده براى آموزش و 

پرورش در سال 97، 35 هزار و 984 ميليارد تومان است.
رئيس فراكسيون فرهنگيان مجلس گفت: سال 96 بودجه 
آموزش و پرورش 6 هزار ميليارد تومان كسرى دارد كه اين 

را بايد استان ها جبران كنند كه امكان پذير نخواهد بود.
حاجى بابايى گفت: كاهش چشــمگير بودجه اين سازمان 
در ســال 97 و عدم تخصيص قابل ملاحظه اعتبارات اين 
بخش در سال 96 بيانگر آن است كه دولت رويكرد مثبتى 

به تجهيز و بازسازى مدارس فرسوده ندارد.

مهر: رئيس پليس مبارزه با مواد مخدر ناجا گفت: به دليل اينكه 
برخى دستگاه هاى مسئول در حوزه آسيب هاى اجتماعى نقش 
آفرينى نمى كنند، شاهد دور باطل جمع آورى معتادان هستيم. 
سردار محمدمسعود زاهديان اظهار داشت: حاشيه نشينى از 
معضلات جوامع شــهرى امروز دنياســت، بويژه در شهرهاى 
بزرگى مانند تهران كه متاســفانه در درون خود آســيب هاى 
بســيارى را دارد؛ آسيب هاى آشكار و پنهان كه ضرورت ورود 
دارد. وى افزود: على رغم وعده هاى بســيار مسئولان مبنى بر 
كوچك كردن حوزه هاى آسيب و حتى حذف آن ها، متاسفانه 
شاهد ثبات و گاه گســترش حاشيه نشينى و آسيب هاى آن 
هســتيم؛ موضوعى كه رئيس پليس مبارزه با مواد مخدر نيز 
به آن اشــاره مى كند و مى گويد: آن چه كه بايد ذكر شود اين 
اســت كه دستگاه هاى مختلف در اين امر مسئوليت دارند كه 
برخى از آن ها در شــرايط موجود به تكاليف قانونى و وظايف 
ادارى خودشان عمل نمى كنند. سردار زاهديان گفت: اين عدم 
ورود، نتيجه اش مى شود يك دور باطل؛ اين كه افرادى كه جمع 

آورى مى شوند دوباره به آن محل ها باز مى گردند.

وزير كشور اعلام كرد دبير انجمن شركت هاى هواپيمايى:

خبرى خوب 
براى كوله بر ها

پرواز زائران عتبات همچنان در 
فرودگاه بغداد بر زمين مى نشيند

 مهر: وزير كشور از تصميم جديد دولت براى كوله بران خبر 
داد و گفت: برخى مرزهاى كشــور بســته شده و در مقابل 
مرزنشينان با سابقه سه سال سكونت در روستاها، كالا را با 

تخفيف گمركى وارد كشور كنند.
عبدالرضــا رحمانى فضلى با بيان اينكه در بحث كوله برى 
امروز تصميمات خوبى گرفته شده است، از بخش خصوصى 
خواســت تا گروهى شش نفره را براى ملاقات با وى تعيين 

كرده و براى حل مسائل پيش قدم شوند.
وى اظهار داشــت: در دولت تصويب شد تا كوله برى ها، به 
صورت كلى متوقف شود كه البته اين آثار امنيتى و اجتماعى 
ممكن است داشته باشد، اما تدبير كرده ايم كه به جاى اينكه 
افراد كوله بر شده و كرامت انسانى آن ها دچار مشكل شود، 
15 بازارچه مرزى تدبير شده و كالاهايى كه در آن مناطق 
وارد كشور مى شود، عرضه شود. اين در حالى است كه بيش 
از 85 درصد از كالاهايى كه كوله بران مى آورند، از ايران به 
كشورهاى ديگر رفته و از آنجا دوباره از سوى كوله برى وارد 

كشور مى شوند.

مهر: دبير انجمن شــركت هاى هواپيمايى مى گويد: پرواز 
زائران ايرانى عتبــات عاليات همچنان در فرودگاه بغداد بر 

زمين مى نشيند.
مقصود اسعدى سامانى با اشاره به اينكه اتفاق جديدى در 
زمينه پرواز زائران ايرانــى به فرودگاه نجف نيفتاده، گفت: 
تاكنون چند جلســه براى رفع مشكل با مسئولان فرودگاه 
نجف داشته ايم و آن ها چند پيشــنهاد ارائه كرده اند اما به 
دليل وجود بار مالى، هيچكدام مورد موافقت ما قرار نگرفته 

است.
اســعدى افزود: همه پروازهاى انتقال زائر به عراق توســط 
شــركت هاى ايرانى هم اينك در فــرودگاه بغداد بر زمين 
مى نشــيند و هيچ پروازى در فــرودگاه نجف فرود نخواهد 

آمد.
مســئولان فرودگاه نجف چندى پيش نرخ ارايه خدمات، 
عوارض گمركى و سوخت را در فرودگاه نجف افزايش دادند 
كه اين موضوع با اعتراض شركت هاى هواپيمايى ايران و در 

نهايت قطع پرواز اين شركت ها به اين فرودگاه روبرو شد.
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